
NOVOKNÍNSKO
ZPRAVODAJ PRO NOVÝ KNÍN | STARÝ KNÍN | LIBČICE | SUDOVICE | KOZÍ HORY | CHRAMIŠTĚ  

CHOTILSKO | MOKROVRATY

MĚSÍČNÍK/LEDEN VÝTISK ZDARMA



Novoknínsko2 Leden 2025 

Ceník inzerce a formáty inzerátů 

1/1 strana spad  
(210 x 277 mm)
1/1 strana zrcadlo
(184,6 x 250 mm)

Cena: 2890 Kč

1/2 strany šířka  
(184,6 x 122 mm)
1/2 strany výška
(90,2 x 250 mm)

Cena: 1980 Kč

1/4 strany výška  
(90,2 x 122 mm)
1/4 strany šířka
(184,6 x 59,3 mm)

Cena: 1180 Kč

1/8 strany výška  
(90,2 x 59,3 mm)
1/8 strany šířka
(184,6 x 26,7 mm)

Cena: 780 Kč

1/16 strany
(90,2 x 26,7 mm)

Cena: 440 Kč
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Vážení občané,

na samém začátku letošního roku bych vás rád informoval 
o aktuálním stavu financí našeho města a zároveň zrekapitu-
loval některé klíčové investice, které se nám během uplynu-
lého roku podařilo uskutečnit.

K 31. prosinci 2024 má město na svých bankovních účtech 
celkovou hotovost ve výši přibližně 13,8 milionu korun. 

V roce 2024 město dosáhlo příjmů ve výši 65,4 milionu ko-
run, což je více než plánovaných 58,5 milionu korun. Na stra-
ně výdajů bylo čerpáno 76,5 milionu korun, tedy méně než 
původně plánovaných 81,1 milionu korun. Oproti plánu byly 
tedy příjmy vyšší a výdaje nižší. Dosažený rozdíl byl pokryt 
zůstatky na účtech z minulého období. Výsledek hospodaře-
ní potvrzuje, že město své finance řídí stabilně, odpovědně  
a vždy s ohledem na potřeby a priority občanů.

Rok 2024 byl z pohledu investičních projektů mimořád-
ně úspěšný. Mezi nejvýznamnější akce patřily opravy silnic 
a komunikací v lokalitách jako Vyšehrad, Na Tržišti, Žižkova, 
Havlíčkova nebo Lurdy. Další velkou investicí byla rekonstruk-
ce vodovodu a kanalizace. Za zmínku stojí i modernizace 
otopného systému, rozvodů a dalších technických prvků na 
radnici.

Významné prostředky směřovaly také do veřejného osvět-
lení, včetně vánoční výzdoby, a nechyběla ani komplexní 
rekonstrukce knihovny či opravy na základní škole. Naše 
investice zahrnovaly nejen nezbytné opravy a moderniza-
ce, ale také přípravu budoucích projektů, například formou 
architektonických studií spolkového domu a dětské skupiny. 
Realizace těchto i dalších projektů je přímo závislá opět na 
financích a dotačních možnostech a příležitostech.  

Podrobnosti o čerpání rozpočtu jsou k dispozici na webo-
vých stránkách města v sekci rozklikávací rozpočet, kde na-
jdete všechny informace přehledně uspořádané podle jed-
notlivých kapitol.

Závěrem mi dovolte poděkovat vám za důvěru a podporu, 
kterou nám v rámci správy města projevujete. Pevně věřím, 
že i v příštím roce se nám podaří pokračovat v realizaci smy-
sluplných projektů, které přispějí k dalšímu rozvoji našeho 
města.

Do nového roku 2025 přeji všem spoluobčanům pevné 
zdraví, hodně sil a optimismus.  

S úctou
Ing. Radek Hrubý

starosta města Nový Knín
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Usnesení č. 1 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje program 11. zase-
dání zastupitelstva v tomto znění:
1. Schválení programu 11. zasedání ZM
2. Určení ověřovatelů zápisu
3. Plán financování obnovy vodovodu a kanalizace pro veřej-
nou potřebu ve vlastnictví města Nový Knín
4. Privatizace bytů ve vlastnictví města – bytové domy čp. 64, 
65, 422 a 423
5. Rozpočtové opatření č. 4/2024
6. Návrh rozpočtu na rok 2025
7. Situace na ZŠ Nový Knín a objasnění všech okolností tý- 
    kajících se pedagogického sboru ZŠ Nový Knín do 20. 11. 
    2024
8. Zpráva kontrolního výboru
9. Směna pozemku parc. č. 7/2 a části pozemku parc č. 2    
    za   části pozemků parc. č. 721 a parc. č. 6 , vše v k. ú.  
    Starý Knín
10. Prodej části pozemku parc. č. 5/1 v k. ú. Starý Knín
11. Cesta v ulici Na Tržišti
12. Zprávy z města
 a. Odpadové hospodářství
 b. Rekonstrukce veřejné infrastruktury v ulicích  
                 Žižkova a Havlíčkova
 c. Plány na příští rok
  I. Chodník v Sudovické ulici
  II. Dětská skupina
  III. Oprava kaple na hřbitově v Novém Kníně 
  IV. Komunikace Na Kamínkách
  V. Veřejné WC a revitalizace dětského hřiště
13. Diskuse
Usnesení č. 2 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje za ověřovatele zá-
pisu Petru Moravcovou a Miloslava Pipotu.
Usnesení č. 3 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje plán fi-
nancování obnovy vodovodu a kanalizace pro veřej-
nou potřebu ve vlastnictví města Nový Knín pro ob-
dobí od roku 2025 do roku 2034, který vypracovala 
společnost Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s., se síd-
lem Nábřežní 90/4, Smíchov, 150 00 Praha, IČO: 47116901 

 
.

Usnesení č. 4 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje privatizaci bytů 
bytových domů Libčice 64, Libčice 65, Sídliště 422 a Sídliště 
423 v majetku města Nový Knín a pověřuje starostu k jednání 
s nájemci těchto bytových jednotek.
Usnesení č. 5 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 4/2024 dle návrhu.
Usnesení č. 6 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje zveřejněný návrh 
rozpočtu pro rok 2025, a to jako přebytkový. V rámci roz-
počtu schvaluje neinvestiční příspěvek příspěvkové organizaci 
Základní škola a Mateřská škola Nový Knín ve výši 4 300 000 
Kč. Závazné ukazatele rozpočtu jsou stanoveny paragrafy. 
Usnesení č. 7 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín bere na vědomí zprávu 
kontrolního výboru ze dne 22. 11. 2024.
Usnesení č. 8 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín projednalo situaci v Základ-
ní škole Nový Knín.
Usnesení č. 9 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje směnu pozem-
ků ve vlastnictví města – budoucího pozemku parc. č. 2/1 
o výměře 42 m2 odděleného z pozemku parc. č. 2 v k. ú. 
Starý Knín podle geometrického plánu č. 429, 691-30/2024  
a pozemku parc. č. 7/2 o výměře 171 m2 v k. ú. Starý Knín, za 
pozemky ve společném vlastnictví XXXX XXXX nar. XX.XX.
XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXX, a XXXX XXXX nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXX, – budoucí po-
zemek parc. č. 721/2 o výměře 77 m2 oddělený z pozemku 
parc. č. 721 v k. ú. Starý Knín podle geometrického plánu  
č. 429, 691-30/2024  a budoucí pozemek parc. č. 6/2 o vý-
měře 143 m2 oddělený z pozemku parc. č. 6 v k. ú. Starý Knín 
podle geometrického plánu č. 429, 691-30/2024, a uzavření 
směnné smlouvy.
Usnesení č. 10 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej části po-
zemku parc. č. 5/1 o výměře 1108 m2 v k. ú. Starý Knín, 
XXXX XXXX nar. XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXX, 
za cenu 500 Kč/m2 a uzavření kupní smlouvy. 

USNESENÍ Z 11. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA  
NOVÝ KNÍN KONANÉHO 4. 12. 2024

ZASTUPITELSTVO MĚSTA
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RADA MĚSTA

Usnesení č. 11 - 11/2024 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín souhlasí s dělením pozemku 
parc. č. 570/8 a parc. č. 570/4 v k. ú. Nový Knín na pozemek 
parc. č. 570/23 o výměře 505 m2 a spojením s pozemky parc. 

č. 570/20, parc. č. 590/10, parc. č. 590/12, a vybudování ko-
munikace, chodníků a veřejného osvětlení v ulici Na Tržišti.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach
starosta     místostarosta 

Usnesení č. 1–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje program v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 52/2024
2. TextilEco a. s. – smlouva o umístění a provozování kontej-
nerů pro sběr oděvů a textilu
3. Darovací smlouva – XXXX XXXX
4. PPL CZ s. r. o. – smlouva o nájmu prostor pro umístění 
parcelboxů
5. Hrdlička spol. s r. o. – cenová nabídka na poskytování slu-
žeb externího editora digitální technické mapy
6. Mateřská škola Borotice – žádost o příspěvek na žáka
7. Obec Obořiště – žádost o příspěvek na žáka
8. Petice – odklonění nákladní dopravy 
9. Odměna pro ředitelku ZŠ a MŠ
Usnesení č. 2–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje uzavření smlouvy o umís-
tění a provozování kontejnerů pro sběr oděvů a textilu se 
společností TextilEco, a. s., se sídlem Palackého 715/15,  
110 00 Praha 1-Nové Město, IČO: 28101766, jejímž před-
mětem je umístění, provoz a vývoz 6 kontejnerů na textil  
a oděvy za cenu 2500 Kč bez DPH ročně za každý kontejner.
Usnesení č. 3–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje přijetí finančního daru 
ve výši 10 000 Kč na rozvoj veřejné infrastruktury měs-
ta Nový Knín od XXXX XXXX, nar. XX.XX.XXXX, bytem 
XXXXXXXXXXXXX, a uzavření darovací smlouvy.
Usnesení č. 4–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje uzavření smlouvy o ná-
jmu prostor pro umístění parcelboxů se společností PPL CZ,  
s. r. o., se sídlem K Borovému 99, 251 01 Říčany, IČO: 
25194798, jejímž předmětem je pronájem části pozemku 
parc. č. 164/3 o výměře 4 m2 v k. ú. Nový Knín, za účelem 
umístění PPL parcelboxu, za roční nájemné 6000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 5–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje cenovou nabídku na po-
skytování služeb externího editora digitální technické mapy 

USNESENÍ Z 52. SCHŮZE RADY MĚSTA NOVÝ KNÍN KONANÉ  
19. 12. 2024 

od společnosti HRDLIČKA, spol. s r. o., se sídlem náměstí 
Kněžny Ludmily 45, 266 01 Tetín, IČO: 18601227, jejímž 
předmětem je převod aktualizačních dat do JVF DTM ČR, za 
roční paušál 6000 Kč bez DPH, a cenu jednoho vloženého 
bodu 40 Kč bez DPH (soubor do 100 bodů), a cenu jedno-
ho vloženého bodu 20 Kč bez DPH (soubor nad 100 bodů),  
a uzavření smlouvy o poskytování služeb.
Usnesení č. 6–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje poskytnutí finančního 
příspěvku Mateřské škole Borotice, se sídlem Borotice 27,  
262 15 Borotice, IČO: 75033259, na zakoupení dárků pro 
čtyři děti s trvalým pobytem v Novém Kníně ve výši 500  
Kč/dítě a uzavření darovací smlouvy.
Usnesení č. 7–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje poskytnutí finančního pří-
spěvku obci Obořiště, se sídlem Obořiště 100, 262 12 Oboři-
ště, IČO: 00242934, ve výši 6597 Kč za školní rok 2024/2025 
na jednoho žáka, který vykonává povinnou školní docházku 
v Základní škole Obořiště, s trvalým pobytem v Novém Kníně 
a uzavření darovací smlouvy.
Usnesení č. 8–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje připojení města Nový Knín 
k petici za regulaci tranzitní dopravy nad 12 tun na silnicích 
II/118 Zdice (Hořovice)–Příbram a II/114 Hořovice (Zdice)–
Dobříš požadující přijetí opatření pro zklidnění dopravní si-
tuace na silnicích II/118 a II/114, které jsou neúměrně zatíže-
ny tranzitní nákladní dopravou. K podpisu bude v městské 
knihovně.
Usnesení č. 9–52/2024 – RM 
Rada města Nový Knín schvaluje odměnu pro ředitelku ZŠ  
a MŠ Nový Knín Mgr. Hanu Matuštíkovou, ve výši 1,5 násob-
ku průměrného měsíční platu za období roku 2024 z finanč-
ních prostředků Středočeského kraje.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach 
starosta     místostarosta
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UR-1-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje návrh programu jednání  
s těmito změnami:
- doplňuje se bod č. 7 - Vyhodnocení VZMR - veřejné ohniště,
- doplňuje se bod č. 8 - Vyhodnocení VZMR - komunikace  
Na Kamínkách a Čapkova,
- doplňuje se bod č. 9 - KÚSK - smlouva o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti inženýrské sítě,
- doplňuje se bod č. 10 - Vyhodnocení VZMR - veřejné toalety.

UR-2-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje přijetí finančního daru ve 
výši 17 000 Kč na rozvoj veřejné infrastruktury od paní XXXX 
XXXX, nar. XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXX, a uza-
vření darovací smlouvy.
 
UR-3-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje převod finančních pro-
středků ve výši 130 tis. Kč z paragrafu 6171 (místní správa) 
pol. 5139 (materiál) na paragraf 3314 (knihovna) pol. 5139 
(materiál).

UR-4-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje aktualizaci ceníku městské 
knihovny, který je přílohou tohoto usnesení.

UR-5-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje uzavření smlouvy s Kraj-
skou správou a údržbou silnic Středočeského kraje, p. o., 
se sídlem Zborovská 11, 150 21 Praha 5, IČO: 00066001, 
jejímž předmětem je dočasné užívání pozemní komunikace 
III/10221, za účelem realizace stavby zařízení »Obnova vo-

USNESENÍ ZE SCHŮZE RADY MĚSTA NOVÝ KNÍN Č. 1/2025 

KONANÉ 13. 1. 2025

dovodu a dešťové kanalizace v části ulice Žižkova v Novém 
Kníně«, za jednorázovou úhradu 13 600 Kč bez DPH. 

UR-6-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje vítěze VZMR – veřejné 
ohniště-griloviště, jímž je společnost CITYZEN LIVING s. r. o., 
se sídlem Mělnická 618, 277 11 Libiš, IČO: 05817871, za 
nabídkovou cenu 554 108 Kč vč. DPH, a uzavření smlouvy  
o dílo.
 
UR-7-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje vítěze VZMR – komunikace 
Na Kamínkách a Čapkova, jímž je společnost VALEN s. r. o., 
Nad Prachandou 840, 263 01 Dobříš, IČO: 28954149, za na-
bídkovou cenu 3 191 533,93 Kč vč. DPH, a uzavření smlouvy 
o dílo.
 
UR-8-1/25
Rada města Nový Knín schvaluje uzavření smlouvy o smlou-
vě budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě s Krajskou 
správou a údržbou silnic Středočeského kraje, p. o., se síd-
lem Zborovská 81/11, 150 00 Praha, IČO: 00066001, jejímž 
předmětem je budoucí služebnost na pozemcích parc. č. 933 
a parc. č. 918/8 v k. ú. Nový Knín, za jednorázovou úhradu 
58 900 Kč.
 
UR-9-1/25
Rada města Nový Knín bere na vědomí, že je veřejná zakáz-
ka malého rozsahu »Veřejné toalety« bez vítěze, jelikož nikdo 
nepodal cenovou nabídku.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach 
starosta     místostarosta

POZVÁNKA  POZVÁNKA  
NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA  NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA  

MĚSTA NOVÝ KNÍNMĚSTA NOVÝ KNÍN
Zasedání zastupitelstva města se bude konat  

v úterý 4. března od 18.00 hodin  

v jídelně základní školy.
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SDĚLENÍ RADNICE
OPRAVA POVRCHU KOMUNIKACE UL. ČAPKOVA A UL. NA  
KAMÍNKÁCH
Před zahájením další etapy obnovy veřejné infrastruktury v Havlíčkově ulici je naplánována oprava povrchu komu-
nikací Čapkova a Na Kamínkách. Práce by měly začít v únoru, v závislosti na zprovoznění obalovny, která dodává 
asfalt.

Děkujeme za pochopení a trpělivost při těchto nezbytných úpravách

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ OPLOCENKA

V únoru a březnu budou probíhat práce na dětském hřišti v Oplocence – úprava dopadových ploch, instalace herních prvků 
a veřejného griloviště. Proto vás prosíme, abyste dbali opatrnosti a ohleduplnosti, pokud by již bylo hezké počasí a vy jste  
s dětmi vyrazili na hřiště.

Děkujeme za pochopení

1. SBĚR A TŘÍDĚNÍ ODPADŮ (OD ROKU 2025 
MUSÍ BÝT VYTŘÍDĚNO MIN. 60 % ODPADŮ)
Ve městě Nový Knín můžete tříděný odpad odkládat na ná-
sledujících sběrných místech:
• Plast (žluté kontejnery): PET lahve, plastové obaly, ke- 
límky, fólie
  Nepatří sem: mastné nebo silně znečištěné plasty, 
    obaly od chemikálií
• Papír (modré kontejnery): noviny, časopisy, lepenka, 
    krabice
  Nepatří sem: mokrý nebo mastný papír, použité  
     kapesníky
• Sklo (zelené a bílé kontejnery): láhve, skleněné nádoby, 
   tabulové sklo
  Nepatří sem: porcelán, keramika, zrcadla, zářivky
• Bioodpad (velkoobjemové zelené kontejnery): zbytky 
  ovoce a zeleniny, tráva, listí, piliny

INFORMACE O NAKLÁDÁNÍ S ODPADY

  Nepatří sem: zbytky vařeného jídla, maso, kosti
 • Kovy (šedé kontejnery): plechovky, konzervy, 
     hliníkové fólie
   Nepatří sem: obaly s obsahem chemikálií
 • Rostlinné oleje a tuky (žlutá popelnice): pře- 
    pálené rostlinné oleje a tuky v pevně uzavřených  
     a neporušených PET lahvích
   Nepatří sem: sádlo, máslo, hydraulické,  
          motorové a další průmyslové oleje
 • Textil (speciální bílý kontejner): textil z domác- 
   ností (lůžkoviny, ručníky, záclony), oblečení, páry 
    bot (svázané), kabelky, tašky
   Nepatří sem: mokré, plesnivé nebo silně  
       znečištěné oblečení, poškozené nebo roz- 
    trhané textilie, koberce, matrace, boty  
    jednotlivě (bez páru), oděvy znečištěné 
     chemikáliemi

Město Nový Knín vás informuje o systému nakládání s odpady. Prosíme, věnujte pozornost následujícím informacím, které 
vám usnadní správné třídění a likvidaci odpadů.

Mapu sběrných hnízd a další informace o odpadech najdete na webu města https://www.mestonovyknin.cz/ – OBČAN – 
ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ
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2. SBĚRNÝ DVŮR
Sběrný dvůr se nachází na adrese Masnerova 97, 262 03 
Nový Knín
Otevírací doba:
• Pondělí:  7.00 – 16.00 h.
• Úterý:  7.00 – 17.00 h.
• Středa:  7.00 – 16.00 h.
• Čtvrtek:  7.00 – 17.00 h. 
• Pátek:  7.00 – 16.00 h.
• Sobota:  8.00 – 12.00 h.
Do sběrného dvora můžete odevzdávat (občané Nové-
ho Knína zdarma):
• Odpady
	  Směsi nebo oddělené frakce betonu, cihel, tašek 
                a keramických výrobků – 1,30 Kč/kg 
 o Papír a lepenka 
	  Sklo 
	  Vyřazené elektrické a elektronické zařízení 
	  Dřevo – 3,80 Kč/kg
	  Plasty 
	  Biologicky rozložitelný odpad 
	  Objemný odpad (do 200 kg/rok zdarma na občana  
    Nového Knína) 
• Nebezpečné odpady
	  Jiné motorové, převodové a mazací oleje 
	  Obaly obsahující zbytky nebezpečných látek nebo 
    obaly těmito látkami znečistěné 

	  Absorpční činidla, filtrační materiály, čistící tkaniny      
   a ochranné oděvy znečištěné nebezpečnými látkami 
	  Zářivky 
	  Olej a tuk 
	  Barvy, tiskařské barvy, lepidla, pryskyřice obsahují- 
    cí nebezpečné látky 
	  Baterie a akumulátory 
• Zpětný odběr
	  Pneumatiky
	  Lednice a ostatní domácí spotřebiče 
	  TV a monitory 
	  Ostatní elektronika - rádio, přehrávač, DVD atd. 
	  Baterie a akumulátory 
	  Zářivky nepoškozené 

3. SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU
Svoz směsného komunálního odpadu probíhá ve čtvrtek. Prosíme, umístěte nádoby před dům nejpozději večer před 
svozem.

4. POPLATKY ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD
Poplatek za svoz komunálního odpadu:
• Splatnost: 31. 3. 2025
• Možnosti platby: hotově či kartou na radnici, bankovním 
převodem na účet města 0521474359/0800 (pro platbu pře-
vodem je nutné znát VS, do zprávy pro příjemce uvést jméno, 
příjmení a adresu, za kterou platíte poplatek, následně si na 
radnici vyzvednout známku). 
• Správce poplatku: Kateřina Šalanská, e-mail: katerina.
salanska@mestonovyknin.cz

• Sazba poplatku pro rok 2025 zůstává 0,64 Kč za litr odpadu.
• Ceník známek (dle vývozu a objemu nádoby):
1x týdně   3994 Kč/120 l   7988 Kč/240 l   36 608 Kč/1100 l
1x za 14 dní      1997 Kč/120 l      3994 Kč/240 l
sezónní svoz      3149 Kč/120 l
1x za měsíc     922 Kč/120 l      1997 Kč/240 l
rekreační poplatek    922 Kč

5. OČIPOVANÉ POPELNICE
• Koncem roku 2024 proběhlo čipování popelnic.
• Od 7. dubna 2025 neočipované popelnice nebude možné 
vyvážet.
• Pokud si nejste jisti, zda máte popelnici očipovanou, čip 
je umístěný pod horním hrdlem popelnice a je šedý nebo 
oranžový.

• Ti z vás, kteří obdrželi 240l popelnici od města, budete 
mít poloviční svoz (jelikož je objem dvojnásobný). Cílem je 
více třídit, snižovat náklady na odpad (město má roční výdaje 
na odpadové hospodářství ve výši 6 mil. Kč a na poplatcích 
vybere 2 mil. Kč) a ekologický dopad. Pokud by snížení fre-
kvence svozu někomu nevyhovovalo, může si pořídit vlastní 
120l plastovou popelnici, nechat očipovat a 240l vrátit. 
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6. KAM HLÁSIT PROBLÉMY?
Pokud narazíte na přeplněné kontejnery nebo jiné problémy 
s odpady, kontaktujte nás:

• Telefon: +420 721 445 445
• E-mail: zaneta.schneiderova@mestonovyknin.cz
• Osobně na radnici v úředních hodinách.

7. DŮLEŽITÁ DOPORUČENÍ
• Třiďte odpad podle pokynů na kontejnerech.
• Odpad neodkládejte mimo místa k tomu určená (kontejnery, popelnice, sběrný dvůr)!
Děkujeme, že pomáháte udržovat naše město čisté a podporujete recyklaci. Společně můžeme přispět k ochraně životního 
prostředí.

Městský úřad Nový Knín

Nový Knín se po dlouhých 12 letech příprav přibližuje k dů-
ležitému milníku – vydání nového územního plánu. Ten re-
flektuje nejen aktuální potřeby města a jeho obyvatel, ale 
také změny v legislativě, které přinesl nový stavební zákon. 
Zatímco stávající územní plán je platný již od roku 1997, nový 
dokument nabízí moderní a vyvážený přístup k rozvoji města 
s ohledem na přírodní, kulturní a historické hodnoty.
DLOUHÝ PROCES A NOVÉ VÝZVY
Cesta k novému územnímu plánu nebyla snadná. Místosta-
rosta Marek Zach, který je určeným zastupitelem pro 
pořizování územního plánu, k tomu uvedl: »Pořizování 
nového územního plánu trvalo 12 let, což je sice dlouhá doba, 
ale v českých podmínkách to není nic neobvyklého. Změny  
v legislativě, složitý proces projednávání a nutnost zohlednit 
množství připomínek si vyžádaly svůj čas. Důležité však je, 
že nyní máme dokument, který bude sloužit městu a jeho 
obyvatelům na další desetiletí.«
KLÍČOVÉ ZMĚNY A NOVINKY
Nový územní plán přináší několik zásadních změn a novinek, 
které zajistí udržitelný rozvoj města a jeho místních částí:
1. Standardizace podle nového stavebního zákona –  

Územní plán je zpracován v souladu s novou vyhláškou  
č. 157/2024 Sb. o územně analytických podkladech a územně 
plánovací dokumentaci. Tato standardizace zajišťuje jasnější 
pravidla a transparentní procesy pro budoucí stavební záměry.
2. Redukce zastavitelných ploch – V lokalitách Libčice, 
Chramiště, Kozí Hory a Sudovice došlo k výraznému sníže-
ní nových zastavitelných ploch. Cílem je zabránit nadměrné 
zástavbě v krajině a chránit venkovský charakter těchto ob-
lastí. Například v Sudovicích bylo vypuštěno rozšíření plochy 
pro venkovské bydlení a přestavba bývalé zámecké zahrady 
je nyní podmíněna zpracováním územní studie, která zajistí 
citlivé začlenění nové výstavby.
3. Podpora občanské vybavenosti – Nový plán vymezuje 
plochy pro spolkový dům, parkovací dům a nové sportoviště  
v údolí Kocáby. Tyto investice posílí občanskou vybavenost  
a zlepší kvalitu života ve městě.
4. Ochrana historického centra – Na základě dohody  
s památkáři byla zrušena povinnost zpracování regulační-
ho plánu pro městskou památkovou zónu (MPZ). Místo 
toho bude ochrana historického centra zajištěna prostřed-
nictvím Plánu ochrany MPZ, který poskytne jasná doporu-

NOVÝ ÚZEMNÍ PLÁN – KROK K MODERNÍMU A UDRŽITELNÉMU 
ROZVOJI NOVÉHO KNÍNA
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Sál sokolovny se zaplnil desítkami účastní-
ků tradičního setkání představitelů města 
se seniory, obyvateli Nového Knína a při-
lehlých obcí

Setkání zahájil starosta města Nový 
Knín Radek Hrubý a programem prová-
zala Eva Jarolímková

Své umění předvedli tanečníci Williem 
Wulf a Kavita Dodd

čení a pokyny pro citlivé zásahy v této oblasti. Tento flexi-
bilnější přístup umožní lépe reagovat na potřeby obyvatel 
i podnikatelů.
VEŘEJNÉ PROJEDNÁNÍ A DALŠÍ KROKY
Opakované veřejné projednání návrhu územního plánu 
se uskutečnilo ve středu 11. prosince 2024. Projednáva-
ly se pouze změny oproti předchozím verzím plánu. Ná-
mitky bylo možné podávat pouze k těm částem, které 
byly nově upraveny. Tento postup zajišťuje, že proces je 
transparentní a všechny změny jsou řádně projednány  
s veřejností.
Starosta Ing. Radek Hrubý k tomu uvedl: »Územní plán 
je zásadním dokumentem, který ovlivní podobu našeho měs-
ta na dlouhá léta. Jsem rád, že se podařilo dosáhnout sho-

dy na klíčových bodech a že plán reflektuje potřeby občanů  
i požadavky na ochranu našeho historického dědictví.«
Po vypořádání všech námitek a připomínek po opakovaném 
projednávání  bude návrh předložen zastupitelstvu města ke 
schválení. Územní plán nabude účinnosti 15 dní po jeho vy-
hlášení.
SMĚŘUJEME K BUDOUCNOSTI
Nový územní plán je krokem k modernímu, udržitelnému  
a vyváženému rozvoji Nového Knína. Chrání jedinečný cha-
rakter města, podporuje rozvoj občanské vybavenosti a re-
spektuje historické i přírodní hodnoty. Díky tomuto plánu 
bude Nový Knín lépe připraven čelit výzvám budoucnosti  
a zůstane atraktivním místem pro život, práci i odpočinek.

Pro zpravodaj Novoknínsko zpracovala Denisa Havlíčková

V sobotu 11. ledna 2025 se uskutečnilo tradiční novoroč-
ní setkání s našimi milými seniory. Celým odpolednem nás  
s energií a úsměvem provázela zkušená moderátorka Eva Ja-
rolímková.
Program byl pestrý a bohatý. Svým talentem nás okouzlili 
mladí profesionální tanečníci Williem Wulf a Kavita Dodd, 
nadaný houslista Roman Palas, dva malé zpěváky Jeníčka   
a Mařenku doprovodila na harmoniku Eliška Mašková, děti  
z místní ZŠ pod vedením učitelky Mgr. Jany  Piherové, taneční 
vystoupení sokolek z Dobříše, sestra E. Jarolímkové Vlasta 
Vacková, která nádherně zazpívala píseň od Édith Piaf, a na 

TRADIČNÍ SETKÁNÍ SENIORŮ 2025

závěr nás všechny roztančil Dobříšský pokleslý orchestr lido-
vých nástrojů.
Rádi bychom poděkovali všem účinkujícím, kteří vytvořili 
nezapomenutelnou atmosféru a pobavili všechny přítomné. 
Velký dík patří také dobrovolníkům, kteří pomáhali s organi-
zací a přípravami celé akce.
A především děkujeme vám, milí senioři, za vaši hojnou 
účast, úsměvy a skvělou náladu. Budeme se na vás těšit 
zase za rok a přejeme vám hlavně hodně zdraví, radosti  
a pohody!

Kulturní komise města Nový Knín
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Starosta města s malým houslistou Roma-
nem Palasem

Vlasta Vacková nádherně zazpívala pí-
seň od Édith Piaf

Své jubileum na setkání oslavil Václav 
Koutský

Dva malé zpěváky Jeníčka  a Mařenku do-
provodila na harmoniku Eliška Mašková

Vystoupil i pěvecký soubor dětí z míst-
ní ZŠ pod vedením učitelky Mgr. Jany 
Piherové

Přítomné pobavilo taneční vystoupení 
sokolek z Dobříše

Starosta Radek Hrubý předal dárky tra-
diční moderátorce setkání Evě Jarolím-
kové

O organizaci akce se postarali členové 
kulturní komise města

Na závěr vystoupil Dobříšský pokleslý 
orchestr lidových nástrojů
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Orchestr lidových nástrojů účastníky vyzval k tanci a ti toho s chutí využili

MUDr. Tomáš Garnol, PhD. působí v Novém Kníně již de-
set let jako praktický lékař. V rozhovoru pro zpravodaj No-
voknínsko jsme s ním probírali nejen jeho cestu ke zdra-
votnictví, ale také aktuální stav ordinací a zdravotní péče 
v našem městě. Přiblížil nám svou práci záchranáře, výzvy 
v praktickém lékařství, prozradil jeho pohled na moderní 
aplikace nebo plány ohledně zdravotní péče v Novém Kníně 
do budoucna.
Pane doktore, co vás přivedlo k medicíně a proč jste se 
rozhodl stát záchranářem?
Tak mě medicína zajímala vždycky a když jsem dostudoval, 
tak jsem dělal čtyři roky chirurga. K záchrance jsem šel tepr-
ve ve 30 letech, protože mě ta práce lákala svou dynamikou  
a tím, že člověk musí jednat rychle, rozhodovat se na místě  
a okamžitě ovlivnit situaci. 
Záchranářem jsem byl patnáct let. Práce v terénu je plná 
adrenalinu, ale také obrovsky vyčerpávající, hledal  jsem 

O PRÁCI ZÁCHRANÁŘE, PRAKTICKÉHO LÉKAŘE A ŽIVOTĚ  
V NOVÉM KNÍNĚ

směr, který mi umožní uplatnit zkušenosti a zároveň nabíd-
ne větší stabilitu. A tak jsem postupně přešel k praktickému 
lékařství.

Ordinace prošla velkou rekonstrukcí. Vlevo čekárna před ní, vpravo současný vzhled

MUDr. Tomáš Garnol, PhD. působí v Novém Kníně již deset let
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Jak jste se dostal do Nového Knína?
Bydlím tady kousek, a když se naskytla příležitost odkoupit 
zdejší praxi, využil jsem ji. Menší města mají svůj nezaměni-
telný charakter, lidé jsou tu více propojení, vztahy osobnější. 
Navíc zde byla možnost se zapojit do rozvoje zdravotní péče 
v širším kontextu. 
Jak vnímáte rozdíl mezi prací záchranáře a praktického 
lékaře?
Na první pohled by se mohlo zdát, že práce praktického lé-
kaře je klidnější. Jako záchranář jste vždy součástí týmu – 
máte za sebou kolegy, techniku, možnosti urgentní péče.  
V ordinaci jste často sami. Řešíte nejen zdravotní problémy, ale  
i administrativu, organizační záležitosti, komunikaci s pacienty  
a jejich rodinami. Každý den je jiný, a to i ve smyslu emo-
cí – od radosti, že se pacient zlepšil, až po náročné chvíle, 
kdy musíte sdělovat nepříjemné zprávy. To v roli záchranáře 
nezažijete. Tam jedete naplno třeba 15 minut a pak pacienta 
předáváte dál a už se vás to netýká. 
Vaše ordinace prošla významnou proměnou. Co vše se 
změnilo?
Za těch deset let jsme toho zvládli hodně. Když jsem začí-
nal, ordinace praktického lékaře potřebovala zásadní rekon-
strukci. Dnes ordinace poskytuje zázemí nejen praktickému 
lékaři. Díky podpoře současného vedení města se podařilo 
zmodernizovat i další prostory, což mi umožnilo sehnat sem 
gynekologa a onkologa. Nově mají pacienti k dispozici také 
výtah, což považuji za velké plus. 
Jsem tu pět dní v týdnu, gynekolog ordinuje v pondělí a stále 
přijímá nové pacienty, další služby rozšiřujeme podle potřeby. 
Ordinace na Nové Vsi a Slapech fungují spíše po dohodě.
Naším cílem bylo a stále je nabídnout pacientům co nejširší 
a nejkvalitnější péči přímo v Novém Kníně, kam dojíždějí pa- 
cienti z širokého okolí. 
Co se týká personálu, mám nyní jednu sestřičku a mladého 
lékaře - rezidenta, kterého čeká příští měsíc atestace. Denně 
vyřídíme mezi 30 až 70 návštěvami. K tomu připočtěte další 

úkony, jako očkování nebo drobná vyšetření, takže je to čas-
to hodně intenzivní. 
Kolik pacientů máte nyní v péči a jaké oblasti pokrý-
váte?
Když jsem ordinaci přebíral, měli jsme zhruba 1100 pacientů. 
Dnes se staráme o více než 3000 lidí. To číslo se zvýšilo i po 
převzetí pacientů ze Slap, kde ukončil svou praxi doktor Holý. 
Nejvíce našich pacientů pochází přímo z Nového Knína  
a okolních obcí – Malá Hraštice, Nová Ves pod Pleší, Stará 
Huť, Mokrovraty i Dobříš. Máme ale také několik pacientů, 
kteří k nám dojíždějí až z Moravy. Naším cílem je být co nej- 
dostupnější, takže pokud jsou pacienti mobilní, záleží na je-
jich volbě. U méně mobilních se snažíme najít řešení, aby 
péče byla co nejpohodlnější.
Co podle vás v Novém Kníně funguje dobře a co by se 
mohlo z hlediska zdravotnictví zlepšit?
Zdravotní péče je zde podle mého na velmi dobré úrovni. 
Máme dostatečnou kapacitu a zázemí, což není samozřej-
mostí ve všech menších městech. Nedávno jsme zaved-
li infuzní terapie a relaxační masáže, které mají své místo  
v moderní medicíně a do budoucna bych tady rád viděl na-
příklad psychologa nebo psychiatra. Duševní zdraví je totiž 
stejně důležité jako to fyzické a jeho potřeba v populaci 
stále roste.
Jak se změnilo zdravotnictví od doby, kdy jste začínal?
Zdravotnictví se proměnilo obrovsky, a to nejen díky tech-
nologiím. Lidé dnes zdravotní péči vnímají trochu jinak, 
někdy až jako samozřejmost. Když jsem začínal, bylo méně 
kontaktů mezi pacientem a lékařem, dnes lidé přicházejí  
s každým problémem, na každou věc chtějí doktora. Ně-
kdy je těžké najít rovnováhu mezi tím, co je opravdu po-
třeba řešit, a tím, co lze zvládnout jednodušeji. Trochu se 
nám začíná vytrácet takový ten selský rozum a bohužel 
čím dál častěji chodí mladí lidé. Technologie také přines-
ly velký posun – digitalizace, elektronické recepty, sdílení 
informací. 

Tak vypadla ordinace před úpravami (vlevo), na druhém snímku její aktuální podoba



Novoknínsko14 Leden 2025 

Zmiňujete digitalizaci, která se velkou měrou dotkla  
i zdravotnictví. Jak ji vnímáte?
Digitalizace je skvělý pomocník – například během pandemie 
covidu nám velmi usnadnila komunikaci s pacienty i vedení 
evidence. Elektronické recepty, sdílení informací nebo evi-
dence pacientů – to vše je obrovská pomoc. Samozřejmě tu 
jsou rizika spojená s únikem dat, ale výhody převažují. Dnes 
dokážeme lépe a rychleji sdílet informace a poskytovat péči 
na základě aktuálních údajů.
Co vás na práci praktického lékaře nejvíce baví?
Rozhodně to, že mohu vidět výsledky své práce. Když přijde 
pacient s problémem a odejde s pocitem, že jsme mu po-
mohli, je to pro mě obrovská motivace. Každý den je jiný, 
potkávám různé lidi a jejich příběhy. A samozřejmě mě těší, 
když vidím, že ordinace roste a že můžeme pacientům nabíd-
nout stále lepší služby.
Jak vidíte největší výzvy lékařů v menších městech, 
jako je Nový Knín, do budoucna?
Výzvy se budou měnit s dobou, ale jedna z nejvýraznějších 
je určitě prevence. Stále více se zdravotnictví zaměřuje na 
preventivní prohlídky a včasnou diagnostiku, což je skvělé. 
Lidé na tyto aktivity slyší, chodí rádi, a my jsme rádi, když 

je můžeme ujistit, že jsou v pořádku. Jednou za čas někoho 
pošleme na specializované vyšetření, ale i to je součást péče, 
která má velký smysl.
Další klíčovou oblastí je komunikace. Mladí lékaři se musí 
naučit, jak správně a citlivě komunikovat s pacienty. U star-
ších lidí je často potřeba trpělivě vše několikrát vysvětlit, aby 
to pochopili. U ostatních je zase důležité zachovat slušnost  
a respekt. Pokud se chováte k pacientům slušně, většinou 
vám to vrátí. Zbytečné stresy a konflikty jsou naprosto zby-
tečné.
Problémem, který nás často trápí, je očekávání pacientů, že 
budeme vždy dostupní na telefonu. Lidé mají někdy pocit, 
že stačí zavolat a hned dostanou odpověď. My ale pracuje-
me od sedmi ráno do jedné odpoledne bez přestávky, takže 
není možné telefon vždy zvednout. To je častá „třecí plo-
cha“. Zaměstnat někoho pouze na vyřizování telefonátů by 
bylo ideální, ale tady to nejde – zdravotnický personál musí 
mít určité vzdělání, a to znamená další náklady, které by si 
naše ordinace nemohla dovolit.
Menší města, jako je Nový Knín, mají specifické potřeby, ale 
také velkou výhodu v tom, že vztahy mezi lékaři a pacienty 
jsou osobnější. I díky tomu věřím, že zdravotní péče u nás 
může nadále růst a být stále lepší.
Jak vnímáte, že se mění role lékaře v očích pacientů 
dnes oproti minulosti?
Vnímám, že role lékaře se postupně posouvá. Zatímco dříve 
byl lékař vnímán jako vzácná autorita, někdo, koho si lidé 
vážili a obraceli se na něj jen v případě vážných problémů, 
dnes je to často bráno jako samozřejmost. Pacienti přicházejí 
s každodenními obtížemi, které by dříve možná ani neřešili. 
Samozřejmě, doba se mění, společnost se vyvíjí a já to chá-
pu. Pokud někdo lékaře potřebuje, měl by mít přístup k péči. 
Na druhou stranu se někdy řeší problémy, které by ani nemu-
sely být v rukou lékaře, což zbytečně zatěžuje systém.
S lékařskou péčí je dnes spojená také velká administrativní 
zátěž, kterou pacienti nevidí. Například je vidět, že pacienta 

Jiný pohled do ordinace před rekonstrukcí (vlevo) a její dnešní stav

I takto to v ordinaci před úpravami bylo
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vyšetříme za deset minut, ale už nikdo nevidí těch dalších 
dvacet minut, kdy píšeme zprávy, připravujeme výkazy pro 
pojišťovny, vyřizujeme další papírování. Vlastně fungujeme 
jako malí podnikatelé – musíme zajistit finance, platit za-
městnance, odvádět daně a organizovat celou ordinaci.
Zároveň se vytratila jistá symbolika profesí, jako byl lékař, uči-
tel nebo policista. Dříve tyto role představovaly základní pilíře 
společnosti. Dnes je to bráno jako běžná součást života, což 
není špatné, ale je to přirozený vývoj. Nepotřebuji být adoro-
ván, ale myslím, že lékař by měl být stále chápán jako někdo, 
kdo má nejen odborné znalosti, ale také určitou morální zod-
povědnost vůči lidem.
Stává se, že pacienti přicházejí s vlastními diagnózami?
Ano, dnes si mnoho lidí hledá informace na internetu a čas-
to přijdou s »hotovou« diagnózou. Někdy chtějí jen razítko 
na papír, což ale není přístup, který bych podporoval. Dialog 
mezi lékařem a pacientem je zásadní. Pacient může mít svou 
představu, já mu zase nabídnu svůj odborný názor. Pokud 
najdeme společnou cestu, pokračujeme dál. Když ne, musí-
me se rozejít s tím, že každý půjde svou cestou.
Kdybyste mohl změnit jednu věc v českém zdravotnic-
tví, co by to bylo?
To je těžká otázka, protože naše zdravotnictví má vysokou 
kvalitu, na kterou můžeme být pyšní. Rozsah poskytované 
péče je někdy až přemrštěný, což zbytečně zatěžuje celý sys-
tém. Například máme v průměru dvanáct kontaktů pacienta 
s lékařem za rok. V jiných zemích, kde je zdravotnictví na po-
dobné úrovni jako u nás, jsou to pouze dva nebo tři kontakty 
ročně. To je obrovský rozdíl, který ukazuje, že bychom měli 
zvažovat, kdy je návštěva lékaře opravdu nutná. Pokud mě 
bolí v krku den nebo dva, nemusím hned běžet k doktorovi. 
Stačí si vzít paralen nebo jiný základní lék a počkat. Ale dnes 
lidé často chtějí mít jistotu, že nic nezanedbají, a lékaře na-
vštěvují i kvůli banálním problémům.
Čím si vysvětlujete, že se lidé v poslední době chovají 
opatrněji, někdy až přehnaně?

Společnost je čím dál více zastrašovaná. Příkladem je pande-
mie covidu – to byl ukázkový příklad masové paniky. Zdra-
votnictví má své limity a také bychom měli rozlišovat, co je 
skutečně nezbytné.
Jak vy sám přistupujete k léčbě – jste zastáncem čistě 
klasické medicíny, nebo se někdy uchýlíte i k přírodním 
metodám?
Pokud je jasná indikace na léky, vždy se držím doporu-
čených postupů. Jsou situace, kdy je léčba léky nezbyt-
ná a není prostor na experimentování. Na druhou stranu, 
pokud vidím, že léky nepomohou, nebo že jsou dokonce 
zbytečné, nebráním se ani alternativám. V ordinaci nabí-
zíme například akupunkturu nebo pohovory zaměřené na 
psychosomatiku. Také spolupracujeme s lékařkou, která se 
věnuje alternativním metodám, a pacienty k ní posíláme, 
pokud o to projeví zájem. Nemám problém zkoušet nové 
přístupy – pokud to pacientovi pomůže a neublíží, je to 
jen dobře.
Vždy je dobré zachovat balanc. Pokud je to možné, měli by 
lidé využít běžné domácí metody, jako je klid, dostatek te-
kutin nebo třeba teplý zábal. Ale když je potřeba, je dob-
ré si léky vzít. Není dobré sáhnout po lécích hned na první 
příznak. Když tělo dostane šanci se s problémem vypořádat 
samo, často to pro něj bývá lepší. 
Setkáváte se u svých pacientů s případy, kdy si sami 
volí netradiční přístupy k léčbě?
Určitě ano. Jsou lidé, kteří věří na ranní „kořaličku“ nebo jiné 
domácí recepty. Alkohol a kouření jsou ale bohužel obrov-
ským problémem, který významně ovlivňuje zdraví. Mnozí si 
neuvědomují, že právě tyto návyky stojí za řadou zdravotních 
komplikací, které pak řešíme. Pivo je například společností 
vnímáno jako něco neškodného – přitom tři piva denně už 
představují těžký alkoholismus.
Jaké je vaše přání do budoucna pro zdravotní péči  
v Novém Kníně?
Plánuji dále rozvíjet ordinaci, pokračovat v modernizaci stře-

Velkou proměnou prošlo rovněž sociální zařízení ordinace, vlevo před přestavbou, na druhém snímku dnešní podoba
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diska, rozšiřovat služby podle potřeb našich pacientů a hle-
dat způsoby, jak zlepšit dostupnost péče. Také doufám, že 
postupně předám svou praxi mladším kolegům, kteří budou 
pokračovat v tom, co jsme tady vybudovali.
A co byste doporučil těm, kteří zvažují kariéru v me-
dicíně?
Ať do toho jdou, protože je to krásná práce, která má smysl. 
Ale člověk musí být připravený na to, že to není jednoduché. 
Trpělivost, empatie a schopnost komunikovat s lidmi jsou klí-
čové. Když se podaří někomu pomoci, je to pocit, který stojí 
za všechno úsilí.
Na závěr několik osobnějších otázek: Jaké máte rituály 
na začátku dne?

Můj den vždy začíná šálkem kávy. Je to můj malý rituál, který 
mi dává chvíli klidu před náročným dnem.
Máte nějaký sen mimo lékařství?
Možná to zní nečekaně, ale jednou bych se rád věnoval něče-
mu úplně jinému – chtěl bych se stát třeba elektrikářem. Do-
konce zvažuji, že si udělám rekvalifikaci – ale to samozřejmě 
až jednou pověsím lékařský plášť na hřebík. Člověk by měl 
mít odvahu vyzkoušet něco nového.
Jaká kniha nebo film vás v životě ovlivnily?
Z knih určitě Doktor v domě, z filmů mě hodně bavily seriály 
jako MASH. Ty mě v době studií inspirovaly, abych šel právě 
cestou medicíny. 

Pro zpravodaj Novoknínsko zpracovala Denisa Havlíčková

ADVENTNÍ PUTOVÁNÍ SE SKŘÍTKEM BOBEŠEM V NAŠÍ KNIHOVNĚ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Na konci roku jsme si užili nádherné od-
poledne plné her a kvízů s dětmi a jejich 
rodiči. Adventní stezku prošli všichni a vy-
luštění tajenky se nakonec, i přes občasné 
chybky, podařilo všem. Potom byla mož-
nost si nejen popovídat, ale i zapojit se do 
dalších připravených her a kvízů. Tentokrát 
se zapojily i maminky, což bylo velmi pří-
jemné. Připravené občerstvení chutnalo.  
A nakonec všechny děti odcházely s me-
dailí a malým dárečkem od skřítka Bobeše. 
Budeme se těšit na další setkání s vámi. 

Ve čtvrtek 12. 12. 2024 jsme se společně sešli v knihovně, 
aby nás průvodkyně a spisovatelka Iva Petřinová provedla 
filmovým putováním nejen Novoknínskem, ale i jeho blíz-
kým okolím. Je až neuvěřitelné, jak často tyto destinace 
posloužily kinematografii, a to nejen české či českosloven-
ské. Promítli jsme několik ukázek, sdělili své zkušenosti 
a zážitky na dané téma. Bylo to velmi milé zastavení při 
předvánočním shonu.

FILMOVÁ PUTOVÁNÍ  
NOVOKNÍNSKEM  
A DOBŘÍŠSKEM  
S IVOU PETŘINOVOU
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V únoru nás čeká autorské čtení knihy, která se zabývá nároč-
ným tématem. Život s narcistickým manipulátorem. Jedná se  
o knihu, na které se podílely další ženy jako spoluautorky, kte-
ré přináší své životní příběhy o tom, jak náročné je žít s mani-
pulátory. Následovat bude beseda s ženou/ami, která/é našly 
odvahu o tomto tématu psát. Dotkneme se i toho, jaké mož-
nosti ženy (a nejen ty) mají, pokud prožívají podobné peklo.    
Autorské čtení s následnou besedou se bude konat 27. 2. 
2025 v 17.30 h. v městské knihovně.  Po dohodě s autorkami 
bude vzhledem k povaze besedy počet návštěvníků omezen 
na 25 účastníků.

AUTORSKÉ ČTENÍ ZUZANA  
SATORI – ZAŽILA JSEM  
NEBE A PEKLO

udělám. A tato situace nastala. Najednou to bylo zde. Ale 
víte co? Byla to beseda překrásná. Přístup paní Hindrákové  
k nastalé situaci byl skvělý. A najednou se v knihovně odehrá-
lo něco, co bylo velmi příjemné. Vlastně se kromě besedy do-
stalo na diskuzi o tom, jestli vlastně Africe umíme pomáhat 
správně. Jaký neblahý vliv může mít, byť s dobrým úmyslem, 
poskytnutá »pomoc«. Dotkli jsme se tématu obchodování  
s dětmi, sexuální turistiky žen do této oblasti i dalších. Na-
konec beseda trvala dvě a půl hodiny. Tři knížky této autor-
ky se staly součástí naší knihovny. Foto i videa ve fotogalerii   
https://www.novyknin.knihovna.cz/fotogalerie/

Ve čtvrtek 16. 1. 2025 jsme v knihovně přivítali paní Hanu 
Hindrákovou s besedou na téma Můj africký příběh. Cestova-
telka, spisovatelka a bývalá dobrovolnice si Keňu zamilovala 
natolik, že se tam stále vrací. Vyprávěla o tom, co ji přivedlo 
do Afriky a jak se od dobrovolnictví dostala k psaní románů 
z afrického prostředí. Její poutavé vyprávění o Keni bylo do-
plněné fotografiemi a videem. Součástí besedy byl i prodej 
knih a originálních afrických šperků, které vyráběli lidé z nai-
robských chudinských čtvrtí.                                                                                                                                      
Byla to beseda v mnoha ohledech naprosto jedinečná. Napl-
nila se moje noční můra, že na besedu nepřijde nikdo, nebo 
minimum lidí. Vždy jsem přemýšlela, co v takovém případě 

BESEDA HANA HINDRÁKOVÁ – MŮJ AFRICKÝ PŘÍBĚH

ZAPOJILI JSME SE DO  
CELOSTÁTNÍ AKCE ODLOŽ  
MOBIL V KNIHOVNĚ
Sběrná místa jsou dvě: Městská knihovna Nový Knín a Zá-
kladní škola Nový Knín. 
Rozhodli jsme se, že kromě výhry na celostátní úrovni  v naší 
knihovně vylosujeme jednoho výherce, který obdrží výhru v 
podobě deskové hry. 
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VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU

Rozšiřte své znalosti, nalezněte nové zájmy a přátelství. 
Věk není omezením, ale pouze začátkem nových dobrodružství. 
Přidejte se! 
Jak probíhá studium 

• kurz probíhá formou společných setkání s projekcí videopřednášek - 90 minut vždy 1x za 14 dnů
• každý kurz obsahuje 6 vyučovacích videopřednášek
• po ukončení každého semestru obdrží absolvent pamětní list, při   absolvování 6 individuálních kurzů se poslu-
chač může v příslušném semestru zúčastnit slavnostní promoce v aule ČZU

Studia se mohou účastnit
   • osoby důchodového věku nebo invalidní důchodci, kteří jsou občany České republiky 

11. 2. 2025 od 17.00  h. se sejdeme při workshopu, kte-
rý povede Jana Stracená. Naučíme se plést krásné výrobky  
z pletací šňůry. Materiál bude v knihovně připraven. Jelikož je 
o tento workshop veliký zájem, je nutné se na něj objednat 
na telefonním čísle 602 228 695 pomocí sms zprávy. Změna 
termínu vyhrazena.

WORKSHOP - PLETENÍ KOŠÍKŮ, 
KABELEK, ETUÍ Z PŘÍZE  
(PLETACÍ ŠŇŮRY)

23. ledna v naší knihovně byl poprvé završen semestr Virtuální 
univerzity třetího věku. V zimním semestru jsme měli dva se-
mestrální kurzy: České dějiny a jejich souvislosti a Genealogie: 
hledáme své předky. S velkou radostí musím sdělit, že úspěšně 
ukončilo kurz všech deset studentů. A nemyslete si, nebývá to 
vždy pravidlem. 
Pro letní semestr otvíráme opět dva kurzy: České dějiny  
a jejich souvislosti (15. - 19. století) a Cestování - co jste 
možná nevěděli. Za semestr absolvujeme v knihovně vždy 
6 přednášek - od 6. února každých čtrnáct dnů vždy jednu. 
Již nyní plánujeme další dva výlety, a to už na toto jaro: 
komentovanou prohlídku Dobříše a prohlídku Pražského 
hradu s průvodcem. Pokud máte zájem, můžete se k nám 
přidat. Pokaždé zde panuje skvělá nálada a i za to je třeba 
účastníky kursu ocenit.

VU3V - ZAKONČENÍ ZIMNÍHO 
SEMESTRU
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Informace k letnímu semestru 2024/2025
- začátek semestru v našem KS: 6. 2.2025
- místo konání: Městská knihovna Nový Knín, Žižkova 43
- administrativní poplatek za celý kurz: 400 Kč + 60 kč vytištění studijních materiálů
- vypsané kurzy: České dějiny a jejich souvislosti 15. – 19. století
                          Cestování – co jste možná nevěděli
Harmonogram přednášek letního semestru 2025:  od 6. 2. 2025 do 17. 4. 2025 každých 14 dnů od 9.30 hodin a od 12.00 
hodin.
 Pro bližší informace o VU3V a přihlášení ke studiu:

   • kontaktujte nás na tel. +420 602 228 695
   • napište na e-mail knihovna@mestonovyknin.cz
   • přihlášení možné do  28. 2. 2025

ZPRÁVY NAŠÍ ŠKOLY
ZÁVĚR ROKU

V naší škole se závěr roku nesl v duchu pestrých aktivit, 
od vánočních tradic a tvoření až po sportovní klání a pre-
ventivní programy. Společně jsme zažili řadu nezapome-
nutelných momentů, které přispěly k příjemné atmosféře 
konce roku.
Děti ze třídy Pejsků navštívily na konci listopadu základní ško-
lu, kde si vyzkoušely, jaké je to sedět v lavicích, a potkaly své 
bývalé kamarády, kteří nyní navštěvují první třídu. Společně 
si vyrobily dáreček na památku, který si hrdě odnesly domů. 
V prosinci se do školky podíval také Mikuláš s čerty, kteří 
tentokrát byli hodní, protože všechny děti byly vzorné. Před-
vánoční besídky s rodiči byly plné písniček, básniček a her, 
při kterých si rodiny mohly společně vytvořit krásné dárky. 
Děti také navštívily kostel ve Starém Kníně a výstavu betlémů  
v mincovně na náměstí. 
Školní Vánoční jarmark odstartoval předvánoční čas ve škole. 
Žáci druhého stupně prodávali své ručně vyráběné výrobky, 
zatímco stánek pro žáky prvního stupně přinesl jejich menší, 

ale neméně působivou tvorbu. V nabídce nechyběl ani ob-
líbený školní časopis Trhák, který tvoří žáci v žurnalistickém 
kroužku. Na akci se podávalo občerstvení a teplý čaj, zatím-
co hudební vložka od učitelů a pěvecký sbor pod vedením 
učitelky Jany Piherové s doprovodem na dudy vytvořily nád-
hernou vánoční atmosféru. I ve škole chodil Mikuláš se svou 
družinou. Žáci devátých tříd si připravili celou nadílku i krásné 
kostýmy a zaslouží si pochvalu. 
Letos se novinkou staly Vánoční dílničky, které proběhly  
16. prosince. V deseti dílničkách si mohli návštěvníci vy-
zkoušet výrobu šestnácti různých vánočních dekorací a dár-
ků. Mezi nejpopulárnější aktivity patřilo zdobení perníčků 
a výroba svíčky z včelího plátu, která provoněla místnost 
vůní medu. Také třeba tvoření vánočního svícnu a ozdob  
z dřevěných korálků. Dílničky přilákaly nejen žáky, ale i je-
jich rodiče, kteří si užili společné tvoření v příjemné vánoční 
atmosféře.
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Do školy také dorazil sklář. Žáci prvního stupně si po-
stupně vyzkoušeli práci se sklem a vyrobili si vánoční 
ozdobu. 
Sportovní duch žil ve škole naplno. Žáci 3. až 5. tříd se za-
pojili do školní ligy v miniházené a čeká je několik soutěží  
v průběhu školního roku. Dívčí i chlapecké týmy se zúčastnily 
okresního kola florbalového ČEPS Cupu, kde oba týmy obsa-
dily shodně 6. místo.
Na druhé straně se starší žáci zaměřili na osobní rozvoj. Deváté 
třídy absolvovaly preventivní program na téma Moc slova, kde 
se učily, jak mohou slova ovlivnit mezilidské vztahy a jak se 
vyvarovat zraňující komunikace. Také žáci dvou čtvrtých tříd se 

zapojili do preventivního programu s názvem Jak být dobrým 
kamarádem. Program byl zaměřen na rozvoj přátelských vzta-
hů, vzájemné spolupráce a řešení konfliktů mezi dětmi.
Dne 3. prosince proběhla schůzka rodičů vycházejících žáků  
s paní ředitelkou a zástupci středních škol z okolí. Tato setká-
ní jsou důležitým krokem pro deváťáky, kteří se rozhodují, 
kam nasměrovat své další kroky. Rodiče i žáci získali přehled 
o možnostech studia v okolních městech a potřebné infor-
mace pro výběr správné školy.
Ke konci ledna také přijelo anglické divadlo. V jídelně naší 
školy proběhlo představení v anglickém jazyce, kterého se 
účastnili žáci 3. – 5. tříd. 
Na závěr pololetí si každý může s hrdostí připomenout, co se 
mu podařilo, a zamyslet se nad tím, co by mohl vylepšit. Po-
loletní vysvědčení je nejen odrazem práce za uplynulou část 
roku, ale také motivací k dalšímu růstu.
S příchodem druhého pololetí přichází nová příležitost za-
čít znovu s čistým štítem. Čekají nás další zajímavé projek-
ty, školní akce i chvíle, kdy si budeme moci společně užívat 
úspěchy, ať už malé, nebo velké.
Přejeme všem žákům, aby do nového pololetí vykročili s od-
hodláním, chutí učit se novým věcem a radostí z každého 
pokroku.

Za vyučující sepsala Eliška Cihelková

V loňském roce jsme objevili kouzlo obdarovávání,  konkrétně 
obdarovávání naší lesní zvěře. Naše družina se obecně zajímá 
o přírodu, její ochranu, ekologii a rádi se podílíme na dobrém 
skutku. Tento skutek se zrodil v hlavě našich přátel ze Sokola, 
souřadnicemi označili strom, kde je možné zanechat vhod-
nou krmi pro lesní zvěř. Naše letošní výprava vyšla na úterý 

VÁNOČNÍ NADÍLKA
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17. 12. 2024. Počasí nám hrálo do karet, polojasno téměř slu-
nečno, bezvětří a asi 10 nad nulou. Takže o to nadšeněji jsme 
se vžili do rolí Ježíšků. A že si pro dárečky lesní zvěř chodí, 
bylo patrné na první pohled. 
Tak zase za rok a veselé Vánoce všem. 

Za školní družinu zapsala 
Jana Zelenková, DiS 

Po předvánoční honičce; výrobky občerstvení, akce, nastá-
vá období klidu. Přesto se v družině nenudíme a tvoříme 
si jen tak pro radost. Téma měsíce ledna jsou zimní sporty.  
A abychom pouze neteoretizovali o sportu, objednali jsme 
pro děti dobříšský zimní stadion. Akce proběhla v pondělí 
20. 1. 2025 a bylo to vážně osvěžující po náročném inspekč-
ním týdnu. Letos byl extrémní zájem o bruslení, takže pro 

AKCE ŠKOLNÍ DRUŽINY V LEDNU BÝVAJÍ KLIDNĚJŠÍHO RÁZU
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SOBOTNÍ KERAMICKÝ WORKSHOPSOBOTNÍ KERAMICKÝ WORKSHOP
15. 2. 2025 od 10.00 h. do 13.00 h. a od 14.00 h. do 17.00 h.
a následně 1. 3. 2025 od 10.00 h. do 12.00 h. (glazování)

V DS Oranžový Čáp na náměstí Jiřího z Poděbrad 53
 
Cena: Celý den (6 hodin) :   800 Kč
           půl dne  (3 hodiny):  450 Kč
           méně než 3 hodiny: 150 Kč/hodina

Rodinné slevy!

Pro koho je workshop určen:

 Pro ty, kdo nemají čas chodit na keramiku pravidelně, ale mají chuť to vyzkoušet.
 Pro ty, kdo chodí pravidelně, nebo občas, ale chtěli by si zkusit věnovat se tvoření více hodin v kuse.
 Pro rodiny, které chtějí trávit společný čas tvořivě.
 Pro ty, kteří už na keramiku někdy chodili a stýská se jim.
 Pro každého s jakýmkoliv důvodem.

K dispozici bude jeden kopací hrnčířský kruh, sádrové formy, různé druhy hlín, barevné engoby k dekoraci, veškeré nářadí.
Hotový přežahnutý výrobek bude možné si naglazovat v sobotu 1. 3. nebo nechat si ho naglazovat průhlednou glazurou 
od lektorky.
Připraveno budu mít několik  témat pro ty, kteří s keramikou začínají, i hotové polotovary. Můžete si však vyrobit, co chcete.

S sebou je vhodné vzít si zástěru nebo pracovní oblečení a přezuvky.

Na akci je nutné se objednat!

Lektorka:  Johana Dvorská

Kontakt: tel: 776 283 939
              e-mail:  vlavla.d@gmail.com

nás vychovatelky  byla  výzva ukočírovat 65 dětí na ledové 
ploše, aniž by došlo k úrazu a přimět je k slušnému chování 
v hromadné dopravě. Zvládli jsme to !! Bez klasických pádů 
se to samozřejmě neobešlo, ale žádná zlomenina, ani řezná 
rána, či dokonce otřes mozku nás nepotkaly. Děti si pobyt na 
stadionu užily, předvedly nám své umění a z ledu se jim s tvá-
řičkami zčervenalými mrazem vůbec nechtělo. Čas vymezený 
na bruslení se jim zdál být krátký. Ale nadšené byly všechny 
děti. Rády by si to někdy zopakovaly.

Za školní družinu zapsala  
Jana Zelenková, DiS 

POZVÁNKY
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POZVÁNKA NA VÝROČNÍ ČLENSKOU SCHŮZI             

Místní organizace Českého rybářského svazu, z.s., Nový Knín
pořádá v pátek 21. 3. 2025 od 18.00 hod. 
Výroční členskou schůzi v hotelu »U Mikulášků« na náměstí v Novém Kníně

Občerstvení zajištěno        
Srdečně zvou za MO          předseda Ing. David Veselý,
                   jednatel Radek Stočes 

SOKOL INFORMUJE
KONEC ROKU V SOKOLOVNĚ

V sobotu 28. 12. a v neděli 29. 12. byly zahájeny tradiční 
vánoční turnaje. Pro velký počet zájemců o nohejbal jsme na 
sobotu plánovaný turnaj v ping-pongu přesunuli na neděli, 
místo turnaje v badmintonu. Badminton jsme byli nuceni zru-
šit pro malý počet závodníků. Bohužel po covidové přestávce 
se nedaří na badminton naplnit startovní listinu. Tímto pře-
sunem jsme si uvolnili celou sobotu jen pro nohejbal. Bylo 
přihlášeno 14 týmů. Hrálo se ve čtyřech skupinách, dvě sku-
piny po čtyřech a dvě po třech. Ti, co se umístili na prvních  
a druhých místech, postoupili do vyřazovacích bojů o celko-
vého vítěze a umístění na třetím a čtvrtém místě si zahráli 

Vítězkou v turnaji ve stolním tenise se stala Veronika Votavová

Turnaj ve florbale vyhrál tým Brontosauři V zápolení nohejbalistů byl nejlepší tým Jamato
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finále B. Byl to pro pořadatele i hráče pořádný maraton. Se-
hrálo se 36 zápasů, začali jsme v 9 hodin a končili v 17 hodin. 
Pro nás jako pořadatele je to poučení, že turnaj s takovým 
množstvím týmů nelze zvládnout v rozumné době. Pro příští 
ročník musíme nekompromisně omezit počet účastníků na 
10. Nakonec, stejně jako minulý rok, turnaj vyhrál tým Jama-
to ve složení Tomáš Píša, Max Píša, Jan Vaněk, kteří ve finále 
porazili tým Nehulis. Třetí skončily Hlubočepy.
Ve stolním tenise se turnaj odehrál ve dvou kategoriích. Muži 
byli rozděleni do čtyř skupin, dvě po čtyřech a dvě po třech 
hráčích. První dva z každé skupiny sehráli finále A, hráči na 
třetích a čtvrtých místech finále B. I stolní tenis měl v katego-
rii mužů stejného vítěze jako v loňském roce. Stal se jím Pepa 
Hausmann, druhý byl Miloš Minár a třetí Martin Sklenář. Ženy 
svůj turnaj odehrály v jedné skupině za účasti osmi hráček. 
Po odehrání skupinové části se pak ženy o konečné pořadí 

utkaly ve vyřazovacích bojích. Celkovou vítězkou se stala Ve-
ronika Votavová, která ve finále porazila Zorku Hořejšovou. 
Třetí skončila Katka Havlíčková.
Další maraton nás čekal při turnaji ve florbale. Deset přihlá-
šených týmů jsme rozdělili do dvou skupin. První čtyři po-
stoupily do bojů o medaile, poslední ve skupinách pak spolu 
sehrály zápas o cenu útěchy. Celkem bylo sehráno 32 zápasů. 
Turnaje se zúčastnilo 60 hráčů a připočteme-li ještě diváky, 
tak galerie sokolovny praskala ve švech. Ve vyrovnaném finá-
le nakonec zvítězili Brontosauři, když zlatým gólem v nasta-
vení porazili druhý Řím. Zlaté medaile a pečenou husu si tedy 
převzali Píša, Šiška, Čálek, Vlasák V., Vlasák K. a Vaněk. Jako 
třetí skončili Čundráci.

T. J. Sokol Nový Knín 
Stanislav Fiala

Zajímalo by mě, co tě přivedlo v ne 
úplně dorosteneckém věku ke spor-
tu, respektive k běhání?
Začala jsem běhat s mým psem, hledala 
jsem společnou aktivitu v přírodě a běh 
nás oba chytil a bavil. Měla jsem pak ale 
výpadky a neběhala pravidelně, narodila 
se mi dcera a nebyl moc čas a ani ener-
gie. Až v roce 2022 koncem léta v léčeb-
ně, kde jsem se léčila s depresí, jsem za-
čala zase trochu běhat. Na podzim jsem 
pak začala běhat hodně dlouhé trasy, 
které mě moc bavily a pomáhaly mi ze-
jména psychicky. V roce 2023 přišel můj 
první závod, ke kterému jsem přišla jak 
slepý k houslím. Chtěla jsem si to jen 
zkusit, byla to spíš zvědavost. Hned na-
poprvé jsem se umístila na bedně, byl to 
můj první závodní půlmaraton. V květnu 
pak maraton a moc mě ty závody začaly 
bavit.
Kolik závodů jsi absolvovala v rámci 
RunCzech a kolik ještě dalších?
V rámci RunCzech jsem odběhala do-
hromady 10 závodů, v roce 2024 se 

povedlo všech osm pro získání plakety 
RunCzech Stars. Ale už se chci zamě-
řovat víc na jiné závody, tak už se asi  
o další plaketu snažit nebudu.
Jak trénuješ a jak vypadá tvůj tré-
nink? Máš nějaké rádce z řad běžec-
kých kolegů?
Dříve mé tréninky postrádaly vyváže-
nost, chybělo tam mnoho smyslupl-
ného, co by mi pomáhalo se posouvat  
a zvyšovalo by mi výkonnost. Proto 
jsem v létě oslovila trenéra, který mi 
začal psát tréninkové plány na míru. 
Hned po krátkém čase byl znát posun 
a progres. Pouze je problém, že mě 
baví běhat jak trail v přírodě, tak silniční 
rychlostní závody a na vše je specifický 
trénink. Ten zahrnuje jak tempové dlou-
hé běhy, tak běhy na tepovou frekven-
ci, intervalové, rychlostní, regenerační. 
Je to velmi různorodé a každý trénink 
je jiný. Pouze je problém, že nemám 
možnost běhat na oválu, kde se tyto 
typy tréninku běhají nejlépe. Já je mu-
sím běhat v běžném provozu mezi auty, 

»BĚH MI DÁVÁ MNOHO, POMÁHÁ MÉ PSYCHICE A PŘISPÍVÁ  
KE ZDRAVÍ« 
Naše členka Eva Drábeková, aktivní běžkyně, absolvovala v loňském roce seriál 
závodů v rámci RunCzech a také řadu závodů v Braníku, ve kterých si vedla velice 
dobře. Položil jsem jí proto pár otázek týkajících se jejích běžeckých aktivit.

E. Drábeková si cení zejména setká-
ní s Pavelm Maslákem  
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což není úplně příjemné, jak pro mě tady sprintovat, tak  
i pro ta auta.
Řešili jsme také tvoje členství v Českém atletickém 
svazu, což se nepodařilo zrealizovat kvůli malé členské 
základně. Ačkoliv máš na některé tratě splněné limity, 
nemůžeš se zúčastnit mistrovských závodů. O které 
závody jsi z tohoto důvodu přišla?
Limity jsem měla splněné na 10 km, půlmaraton a mara-
ton, primárně jsem chtěla ale zkusit maraton a půlmaraton. 
Kdybych startovala v rámci MČR v maratonu byla bych 11.  
a v půlmaratonu 16. Pokaždé tady v první dvacítce, což si 
myslím, že není špatné.
Máš alespoň hrubý odhad, kolik jsi v loňském roce na-
běhala v závodech a kolik v trénincích?
Nemám to tak do detailu spočítané, ale dohromady při tré-
nincích i závodech naběhám ročně kolem 2500 km. Záleží  
i na tom, jestli jsem zdravá, nebrzdí mě zranění, nemoci nebo 
nedostatek času. V roce 2023 jsem absolvovala 20 závodů  
a v roce 2024 závodů 28.
Jistě jsi se také setkala na závodech s běžeckými le-
gendami, můžeš některé vyjmenovat?
Těch je mnoho, jelikož běhám závody republikové i meziná-
rodní úrovně, i když jen v hobby kategorii, vždy se někdo  
z elity objeví. Například Tereza Hrochová, Moira Stewartová, 
Martin Zajíc, Jiří Homoláč a další. Ale asi největšími běžec-
kými osobnostmi, se kterými jsem se setkala, byl olympionik  
a trojnásobný halový mistr světa Pavel Maslák nebo olympio- 
nička a bronzová medailistka z ME Eva Vrabcová Nývltová.
Jaký závod byl pro tebe nejtěžší, a naopak, který sis 
nejvíc užila?
Na tohle také nelze zcela jednoznačně odpovědět, on je kaž- 
dý závod svým způsobem těžký a užívám si je všechny. Nej-
těžší mi zatím přišly závody ve velmi horkém počasí. V jed-
né desítce jsem běžela ve 33 st. a měla jsem opravdu velmi 
blízko kolapsu, to bylo velmi těžké, a i když jsem vyhrála, čas 
nebyl dobrý. Těžký byl i trailový závod s velkým převýšením 
v Liberci v Jizerských horách. Nejvíc si užívám asi trailové zá-
vody, maraton, charitativní běhy, ale každý závod je úžasný  
a opředen skvělou atmosférou, kterou si vždy užívám.
Co považuješ za svůj největší běžecký úspěch?
Tak úspěchem je pro mě, že vůbec mohu běhat, za to děkuji 
Bohu, běh mi dává mnoho, pomáhá mé psychice a přispívá ke 
zdraví. Díky běhu jsem poznala spoustu nových přátel a mám 
krásné zážitky. Úspěchem je pro mě každý dokončený závod. 

Velmi mě těší, když se mi na některé trati podaří předběh-
nout i elitní závodnice, to mě jako »hobíka« opravdu potěší. 
Nebo když se mi v Budějovicích podařilo doběhnout hned za 
všemi elitními závodnicemi a jako pátá Češka jsem získala své 
první finanční ohodnocení za páté místo. Dále mám radost  
z dobrého umístění v závodě Praha-Běchovice nebo z Kbel-
ské desítky. Také ale i z prvního vyhraného trailového závodu 
na Blaník, kde je tradičně velmi těžká konkurence.
Co v letošním roce, už jsi absolvovala nějaký závod?
Ano, v letošním roce už mám teď v lednu odběhnuté tři závo-
dy. Dva silniční na 10 km, první a druhé místo, a trailový závod 
na Blaník, kde jsem vyhrála.
Děkuji za rozhovor, gratuluji ke všem úspěchům a přeji 
ti do letošního roku hodně zdraví.
Já moc děkuji za veškerou podporu a důvěru, je pro mě ra-
dost reprezentovat Sokol Nový Knín.
(použité fotografie z archivu Evy Drábekové)
 T. J. Sokol Nový Knín
 Stanislav Fiala

NOVOKNÍNSKÝ KURÝR

V pátek 10. 1. večer jste mohli v centru města Nový Knín a po 
okolních kopcích a lesích vidět spoustu světýlek. Nebylo to 

rojení světlušek, polární záře, ani UFO, ale účastníci dalšího 
ročníku Novoknínského kurýra. 

První místo v závodě na 10 km v Braníku v rámci série ´Vaše 
liga.́  »Byl to můj nejtěžší závod za teploty 33 °C. Hned za 
cílovou čárou jsem padla vyčerpáním a dehydratací, ale na-
štěstí jsem to udýchala, další dva závodníci takové štěstí už 
neměli a musela je odvézt záchranka«, řekla
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Celkem se letošního ročníku zúčastnilo 13 týmů, kdy pouze 
jedinému se podařilo těsně v časovém limitu posbírat všech-
ny kontroly. Ten také po zásluze opět získal putovní pohár 
pro vítěze a my se už těšíme na další rok, jestli první místo 
obhájí a budou tak mít na poháru již třetí štítek se svým jmé-
nem »Úterníci«.
Cenu útěchy – Bludnou buzolu, která je již také tradiční a skví 
se na ní řada závodních týmů z historie, si letos odnesl tým 
»Vrata«, který sice posbíral slušný počet bodů, ale překročení 
časového limitu ho posunulo na poslední příčku.
Všem závodníkům gratulujeme, doufáme, že si letošní trať 
užili, a těšíme se zase za rok při bloudění v okolí Knína! ☺

T. J. Sokol Nový Knín
Pohár vítězů v dalším ročníku Novoknínského kurýra si od-
neslo družstvo s názvem »Úterníci«

VÝLET DO SEDLCE – PRČICE

Na další výlet s turistickým oddílem se vydáme v sobotu 22. 2. do Sedlce – Prčice. Půjdeme po naučné stezce Od Vítkovské 
růže k zázračnému prameni s jedenácti panely, které přinášejí pestré informace o minulosti i současnosti města a jeho okolí. 
Na konci trasy dojdeme k památníku starého šlechtického rodu Vítkovců. Je věnován Vítkovi z Prčice a jeho rodu, pánům erbu 
růže, nejmocnějšího českého šlechtického rodu v zemích Koruny české.
V památníku je s průvodcem domluvená prohlídka paláce a podhradí: Vítek I. z Prčice a jeho rod (zhruba 60 min.)  
a prohlídka pivovaru: výroba piva s historií pivovarnictví ve světě, v Čechách a za Vítkovců (asi 90 min.). Více 
informací na https://www.vitekzprcice.cz/hrad-a-muzeum/prohlidky/.
Součástí památníku je hradní restaurace s možností posezení. 
Na prohlídky a návštěvu restaurace se prosím rezervujte na tel.: 777 963 693 do 16. 2.! Účast na výletě je možná i bez ná-
vštěvy památníku.

Chůzi a poznání zdar!
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VSTUPNÉ: 170 Kč na místě
150 Kč v předprodeji

Herecké obsazení: Marek Smatana, Vít Eberle,
Iva Klimentová, Radek Toupal, Hana Nedomová,
Petra Zajíčková, Martin Zajíček, Matěj Zajíček, „X“
Režie: Martin Zajíček

Divadelní festival 2025 Do Sokola za kulturou  
předprodej: Sokolovna Nový Knín, Tyršova 236, Nový Knín
telefon: 723 781 276 • e-mail: novy_knin@sokol.eu

Herecké obsazení: Marek Smatana, Vít Eberle,

Jakub
& jeho
pán 28. 2. 2025 od 19 hodin

Sokolovna Nový Knín

Podbrdské
národní divadlo
Milan Kundera
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ZE SVĚTA FOTBALU

ZRANĚNÝCH PŘIBÝVÁ

Tradiční turnaj dorostu v Sedlčanech má za sebou už tři 
kola (hraje se celkem na pět kol), přičemž výsledky se sčí-
tají. V prvním kole, kdy bylo stejně jako ve druhém kole 
ještě o jeden tým navíc, mužstvo dosáhlo bilance čtyř vý-
her, jedné remízy a jedné prohry, ve druhém kole to byly 
tři výhry, dvě remízy a jedna prohra a ve třetím z pěti zá-
pasů zaznamenalo čtyři výhry a jednu remízu. Znamená 

to, že koncem ledna mělo 35 bodů a spolu s týmy Jinočan 
(v okrese Praha-západ je toto mužstvo v přeboru druhé)  
a Mirovic (jsou čtvrté v 1. A třídě Jihočeského kraje, sku-
pina B) se přetahuje o první místo. Konečné výsledky tur-
naje, který se hraje ve formátu 7+1 hráčů na půlce hřiště, 
budou známy po 8. únoru a my o nich samozřejmě bude-
me informovat v dalším zpravodaji. 

MLÁDEŽ SK NOVÝ KNÍN ZAČALA S PŘÍPRAVOU

V lednu se pro některá mužstva dětí a mládeže oddílu SK Nový Knín rozjela příprava na jarní sezónu. Začali jak ti nejmenší, 
taký i dorostenci, ostatní mužstva zatím jen trénují, jejich přáteláky jsou připraveny na únor, případně březen. Vyvrcholením 
potom bude soustředění na Šumavě během jarních prázdnin. 
Dorost opět jezdí do Sedlčan jako tradičně na turnaj Balkap, kterého se letos zúčastní šest týmů. Kromě toho odehrál na 
umělé trávě na Dobříši také první přípravný zápas, a to s mužstvem stejné kategorie L. Milín. Přípravka začala, jak jsme už 
informovali před Vánoci, účastí na turnaji na Dobříší, v lednu se tamtéž zúčastnila dalšího turnaje a na začátku února odehrála 
přípravné zápasy s FK Mníšek pod Brdy. 
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Jediným negativem tohoto turnaje je, že se nám zranilo 
hned několik borců, věříme, že se uzdraví a budou řádně 
připraveni pro jarní sezónu. Důležité je to hlavně pro naše 
první mužstvo, které se po podzimu krčí na rozdíl do po-
sledních dvou sezón, kdy přezimovalo v 1. A třídě v poklid-
ných vodách středu tabulky, na nelichotivé poslední příčce. 
Kromě tohoto turnaje je pro dorostence připraveno pět přá-
telských utkání, jedno už mají za sebou. Bohužel průběh 

DVA TURNAJE PŘÍPRAVKY 

Venku je zima, hřiště je zmrzlé, tak se musíme zařídit jinak. 
To samozřejmě neznamená, že přestáváme makat. Právě na-
opak. Po celou zimu na sobě pracujeme a připravujeme se 
na velké zápasy, které nás v budoucnu čekají, a už teď se na 
ně moc těšíme. 
Máme přitom za sebou dva halové turnaje. Prvního, předvá-
nočního v hale na Dobříši, se zúčastnily kromě našeho další 
čtyři týmy, a to domácí MFK Dobříš, dále Spartak Příbram, FK 
Mníšek a SK Hostomice. Odehráli jsme celkem čtyři zápasy, 
turnaj jsme nevyhráli, ale ani poslední jsme nebyli, rozhodně 
jsme ale ostudu neudělali. 
Po krátké vánoční pauze se po pár hodinách v tělocvičně ško-
ly a po několika kondičních tréninkách jsme se vrátili na po-
dobný turnaj, který se opět konal v hale na Dobříši. Soupeři 
byla tentokrát hned tři mužstva MFK Dobříš a naši budoucí 
fotbaloví talenti končí na krásném druhém místě! Většina 
našich zápasů byla přitom vyrovnaná. S pozdějším vítězem 
MFK Dobříš 2 jsme dvakrát prohráli 1:2, bohužel i proto, že 
jsme několikrát trefili konstrukci branky. S týmem MFK Dob-
říš 1 jsme dvakrát remizovali 1:1. A konečně, s mužstvem 
MFK Dobříš 08 jsme jednou vyhráli 4:1 a v odvetě remizovali 
0:0. Získali jsme tak 6 bodů, což znamenalo právě konečné 
druhé místo. Hrát na hřišti, na umělé trávě nebo v hale, to 

byl limitován právě nedostatkem hráčů hlavně kvůli zranění  
a nemocem, jedenáct statečných, z nichž dva byli ještě žáci, 
muselo čelit milínským borcům, kterých bylo na rozdíl od 
nic nadbytek. Výsledek dopadl pro náš tým neslavně, po-
kud ale v první půli jeho hráči ještě stačili se silami, soupeři 
byli vyrovnaným mužstvem.

Zdeněk Makovička,
šéftrenér mládeže, SK Nový Knín

se nedá srovnávat. Jsme velice hrdí na naše fotbalové talenty  
a já osobně jsem rád, že toho mohu být součástí. 
Než se vrátíme na hřiště nás čeká ještě zimní fotbalové sou-
středění u Českého Krumlova, několik přátelských zápasů, 
které nás připraví na nadcházející sezónu. Kromě fotbalu se 
udržujeme v pohybu třeba i tím, že chodíme na turistické 
výlety, bruslit, plavat apod. 
Dobrá zpráva na závěr. Po řadě roků se nám konečně poda-
řilo otevřít fotbalovou školičku, chcete-li předpřípravku. Ta je 
určená pro děti ročník 2018 a mladší. V úterý 21. ledna se 

Účastníci druhého turnaje přípravek na Dobříši 

Nejen fotbalem žijou naše děti

První trénink našich nejmenších fotbalistů
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prvního tréninku zúčastnilo v tělocvičně sedm malých adeptů 
pro tuto krásnou hru, jsme rádi, že se hlásí další. Počítáme 
rovněž s tím, že ti nejmenší se zúčastní už 15. února turnaje 
na Příbrami v tamní hale.
Protože děti nyní máme poměrně dost jak zásluhou přístu-
pu trenérů těch nejmenších, tak i díky aktivnímu přístupu 
rodičů, upravili jsem termíny tréninků jednotlivých kategorií.  

V úterý jako dosud budou na hodinu chodit do tělocvičny 
od 17.00 h. děti trenérů L. Dragouna a M. Hencla, ve stře-
du od 18.00 h. předpřípravka, kterou budou mít na starost  
D. Vaněk a P. Podolan, a po nich od 18.00 h. si zatrénují děti 
vedené M. Petříkem a D. Vaňkem. 

Lukáš Dragoun,
trenér přípravky, SK Nový Knín

DORAŽ I TY!!!

           Kontakt: 603 801 904

DORAŽ I TY!!!DORAŽ I TY!!!

           Kontakt: 603 801 904Kontakt: 603 801 904

Zveme zájemce o fotbal Zveme zájemce o fotbal 
 

 Rádi tě přivítáme! Rádi tě přivítáme!
 

Již od ročníku 2020 a starší, Již od ročníku 2020 a starší, 
tréninky do konce února ve tréninky do konce února ve 

středu od 18.00 středu od 18.00 
v tělocvičně ZŠ Nový Knín, v tělocvičně ZŠ Nový Knín, 

od března na hřišti u sokolovny od března na hřišti u sokolovny 
v pondělí a středu od 17.00 v pondělí a středu od 17.00 
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PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

MÁ ZKUŠENOST S TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKOU

V tento moment již znám částku, kterou se nám v sobotu dne 4. 1. 2025, podařilo vybrat. Proto se při psaní těchto slov 
usmívám. Bohužel, vám ji neprozradím, to nechám na kompetentních osobách. Byla jsem oslovena, zda se jako dobrovolník 
nechci zapojit do veřejné Tříkrálové sbírky, a protože ráda chodím, kontakt s lidmi mi také není cizí a znám místní prostředí, 
souhlasila jsem. Vždy jsem byla vedena k tomu »když můžeš, pomůžeš« (díky mami). Když jsem však se svým synem stanula 
před prvními dveřmi, na které jsem musela zazvonit, zatrnulo mi. Nebyl to vnitřně úplně dobrý pocit, ale díky vám všem, kteří 
jste nám otevírali dveře i peněženky a opravdu štědře a s úsměvem jste přispívali. Velmi vám přispěvatelům děkuji za motivaci 
k dalšímu kroku k následujícím dveřím. Všem, u kterých jsem byla, jsem posvětila obydlí a doufám, že nikdy nebudou mezi 
těmi, kteří pomoc charity potřebují. Ještě jednou děkuji za příspěvky a novou zkušenost. Nezklamali jste mě, jestli jsem na 
něco hrdá, tak je to právě ochota pomáhat potřebným, takovéto Národ sobě.

Zelenková Jana 

K PANÍ ŘEDITELCE ŠKOLY

Připomínání toho, že loni došlo k vystřídání ve vedení školy, 
by samo o sobě bylo nošením dříví do lesa, sov do Athén  
a nevím čeho kam ještě. Stejně tak jako to, že toto vystřídání 
bylo a stále je provázeno četnými vášněmi.
Je samozřejmě v pořádku, že někdo má na tuto změnu  
(a na okolnosti, za kterých k ní došlo) svůj názor (a ten můj 
vskutku není lichotivý). A je v pořádku, že někdo má názor 
na současné působení paní ředitelky. Nicméně bych se snažil 
oboje od sebe oddělit: třeba jistý pan Karel IV. také nepřišel 
k moci právě demokratickou cestou, a přesto ho kvůli tomu 
historikové neproklínají.
A pokud se mi na někom nebo na něčem něco nelíbí, měl 
bych přemýšlet, jak to vyjádřím. Když například Petr Chmelík 
hodnotil (číslo 10/2024) to, že se do školní jídelny všichni ro-
diče nevešli, mohl použít méně emocionální slova. Politicky 
korektnější, řekl bych. Jinak si ale myslím to, že paní ředitelka 
spíše nedokázala předem odhadnout zájem rodičů (a nepři-
pravila si »Plán B«), než to, že byla špatná počtářka. Což se 

někdy stává. (Na druhé straně v článku Milana Brejchy v čísle 
12/2024 jsem se dočetl mj. chválu na jakýsi »systém Baka-
lář«, ale v čem spočívá, jsem se nedověděl.)
Nicméně z článku Petra Chmelíka jsme se dověděli, že aproba-
cí paní ředitelky je výtvarná výchova. A v této věci bych se jí 
asi zastal. Je sice hloupé, pokud se během jedné vyučovací 
hodiny nestihne dodělat výkres a musí se pokračovat další 
týden, ale u složitějších technik se to dá očekávat – ani Pablo 
Picasso svou Guernicu nenamaloval za 45 minut.
Jisté je, že paní ředitelka nemůže za to, že ze solidarity s do-
savadním ředitelem odešla velká část učitelského sboru. Tím, 
že se vyměnil kolektiv školní jídelny a dětem tam údajně ne-
chutná, je asi také vinen někdo jiný. Nesuďme ji tedy za to, 
co nezavinila, a hodnoťme ji podle jejích skutečných činů. Ať 
nejen ji na konci jejího funkčního období můžeme ohodnotit 
opravdu spravedlivě a nikomu nekřivdíme.

starý sukničkář Miloš Hlávka

ŽÁDÁME ROVNĚŽ AUTORY…

»Žádáme rovněž autory, aby se vyvarovali případných invek-
tiv, vzhledem k tomu, že jde o vánoční číslo,« dočetli jsme se 
na straně 33 měsíčníku Novoknínsko 11/2024. Snažil jsem se 
to dodržet a doufám, že se mi to aspoň jakž takž podařilo.
Nicméně ne všem se to povedlo dokonale.
Mám na mysli hlavně rekapitulaci na stranách 4 – 8, kde ně-
která tvrzení stojí za polemiku.
Především bych byl opatrný, pokud jde o připisování azbestu 

nalezeného na dvorku knihovny minulému starostovi Petru 
Chmelíkovi. Mohu se mýlit, ale pravděpodobnost, že za to 
může on, shledávám velmi blízkou nule. Jeho starostování 
trvalo zhruba dva a půl roku a v té době v areálu knihovny 
žádné stavební práce neprobíhaly. A že by někdo těch 440 
kg azbestu pronášel zvenčí průjezdem s úzkými dveřmi?
Pokud jde o digitální úřední desku, tu už mají téměř všu-
de, takže ok, jdeme s dobou. Nicméně v řadě obcí zůstala 
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i deska nedigitální, do níž se dávají aspoň ty nejdůležitější 
dokumenty – namátkou v Malé Hraštici, ale třeba i v Písku.
Pokud jde o výtah ve zdravotním středisku, autorka článku 
zapomněla napsat, že projekt byl připraven už minulým ve-
dením města. Tomu současnému lze přičíst úspěšnou reali-
zaci.
Totéž platí pro potok tekoucí od Kavčic. Projekt byl rovněž 
připraven minulým vedením města. Na nynějším vedení vise-
lo vypořádání majetkových poměrů – připouštím ovšem, že 
to mohlo být výrazně náročnější než projekt samotný.
Pokud jde o revitalizací obřadní síně, myslím, že největší 

změnou byl nákup nových židlí, možná vymalování a pak za-
věšení jakýchsi závojů na čelní stěnu. Podle mě kýčovitých, 
ale budiž. Horší je to, že tuto síň už nelze využívat například  
k velikonočním a adventním výstavám – z tohoto hlediska jde 
o změnu k horšímu.
Bohužel ne vše se vejde do limitu 2000 znaků (který ale onen 
článek nedodržuje), a tak na závěr jen otázka k vánočnímu 
osvětlení: kolik proudu spotřebovalo to minulé a kolik to sou-
časné? A za jak dlouho se tedy tato investice vrátí?

starý sukničkář Miloš Hlávka

K REKAPITULACI
Pane Hlávko, je mi líto, pokud článek vyzněl zle. Jestli jsem se někoho dotkla, tak se upřímně omlouvám. 
To, co píšete, jsou vaše názory a pocity. Článek, který jsem napsala, je pouze shrnutí dvou let, informace pro občany a ob-
sahuje faktická tvrzení.
To, že bylo něco připravené, ano, byl připravený projekt na výtah a na opěrnou zeď. Projekty zde však ležely léta, nebyly  
v nich ale dořešené důležité věci a legislativa se mění snad každý rok, takže se musely přepracovávat. A příprava nekončí tím, 
že je hotový projekt, tím všechno teprve začíná. Práce na těchto akcích byla ještě velká spousta. 
Chápu, že má každý své priority a své potřeby. Ta vaše spočívá v kritice, máte svůj pohled na věc. Podle vás je očividně některé 
zlepšování a zvelebování města možná zbytečné, ale pro spoustu lidí ne. Měli bychom mít všichni hlavně společný zájem, aby 
se nám tady žilo dobře, namísto neustálého stěžování, pomlouvání a hledání chyb.
         Žaneta Schneiderová

REAKCE NA ČLÁNKY MILOŠE HLÁVKY

K PANÍ ŘEDITELCE ŠKOLY
Děkuji Milošovi, že mi v předstihu poslal svůj text a umožnil mi tak reagovat. Návrh mého vyjádření jsem předem zaslal jemu 
i dalším dotčeným osobám.
»Bakaláři« je elektronický systém pro školní administrativu, který slouží ke komunikaci mezi školou, žáky a rodiči a nahrazuje 
mj. žákovské knížky a třídní knihy. Tento systém je už dlouhá léta standardem v českém školství, dokonce se dnes může jevit 
jako zastaralý.
ZŠMŠ Nový Knín měla a má tento systém zakoupený v plné verzi už dlouhá léta. Bohužel byl využíván pouze částečně – hlav-
ně pro vytváření výkazů, které škola musí pravidelně reportovat nadřízeným institucím. Proč minulé vedení školy nechtělo 
spustit plnou verzi »Bakalářů«, tedy zejména tu část sloužící ke komunikaci, můžeme jen spekulovat.
Miloši, je skvělé, že se snažíš volit diplomatický tón a mírnit emoce. Přirovnání ke Karlu IV. mi ale nepřijde úplně na místě. Paní 
ředitelka se do své funkce dostala legálně a demokraticky. Po skončení funkčního období Mgr. Krátkého bylo v souladu se 
zákonem vypsáno výběrové řízení, které paní ředitelka vyhrála. Neexistuje žádné pochybení, které by bylo možné v souvislosti 
s tímto výběrovým řízením vytknout zřizovateli, výběrové komisi ani paní ředitelce.
Informace na závěr: V průběhu letošního ledna se uskutečnila na naší ZŠMŠ hloubková kontrola školské inspekce. To je právě 
ta instituce, která má a může hodnotit kvalitu vzdělávání a dalších činností spojených se školou. Počkejme si na její závěry.
Hezké dny

                 Milan Brejcha
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Nechci příliš přilévat olej do ohně, ale nemohu nereago-
vat na článek v listopadovém zpravodaji. Pan radní Strace-
ný v něm výrazně kritizuje činnost bývalého vedení města. 
Není mým zvykem vyzdvihovat, co jsem dokázal, byl jsem 
vychován ve vědomí, že »Za muže mluví činy, ne slova«  
a »Sebechvála smrdí« (viz čtyři stránky chlubení ve vánoč-
ním zpravodaji).
Funkci starosty jsem přebíral od svého předchůdce v polovině 
volebního období s hlavním úkolem – výstavba nové ČOV 
a dostavba splaškové kanalizace, a dále dostavba městské-
ho vodovodu včetně posílení vodních zdrojů. Tento úkol mě 
provázel celým mým působením ve vedení města a dokon-
čil jsem ho až v roce 2018. Podařilo se získat i přes složité 
období významné dotace na toto dílo. Vodovod, splašková 

kanalizace, ČOV a dostačující zdroj vody je základní kámen 
každého města a obce.
Během této doby vše zkomplikovala povodeň v roce 2013, 
ale na druhou stranu se podařilo získat významnou dotaci na 
popovodňové škody – rekonstrukce mostů a lávek a rekon-
strukce několika významných komunikací. Dále se podařilo 
zrekonstruovat historickou radnici, zachránit špýchar ve Sta-
rém Kníně, opravit mincovnu a zrealizovat opravu a vestavbu 
budov základní školy.
Co se týká v článku uvedeného »nevybíravého napadání«, 
přečetl jsem si znovu některé opoziční zpravodaje z roku 
2021 z pera současného místostarosty a tam je mnoho  
a mnoho materiálů, které se dají takto nazvat.

Tomáš Havlíček

ZA MUŽE MLUVÍ ČINY, NE SLOVA

JUBILANTI MĚSÍCE

V únoru oslaví narozeniny Marie Dyková, Jiřina Rambousková, Blanka Kadounová, Růžena Kubátová, Jozef Mészáros, Jana 
Řeháková.

Oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody do dalších let. 

VZPOMÍNÁME

Dne 27. 2. 2025 uplyne 50 let , co nás navždy opustila paní Milada Fligrová  z Kozich Hor. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Vzpominá rodina Dolejšova z Kozích Hor . 

Děkuji, 
Počtová, rozená Dolejšová

 
Vzpomeňte s námi, je to 17 let, kdy zemřeli bratři Hrubantové. Nejprve Sláva, který pracoval jako dispečer autobusové dopravy 
Praha, a potom Jarda, který pracoval v Elku Nový Knín jako vedoucí provozovny a potom také jako technik ústředí družstva.
Švagrová Anička zemřela před 4 lety, ta byla pracovnice Rukavičkářských závodů Dobříš

Za celou rodinu  
Iva Hrubantová

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Měsíčník Novoknínsko. Číslo 1/2025 vyšlo v Novém Kníně dne 7. 2. 2025. Ministerstvem kultury ČR evido-
váno pod číslem MK ČR E 10608. Vydává: Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín,  
IČO 00242888. Výrobu, grafickou úpravu a obsah řídí redakční rada ve složení Milan Brejcha, Zdeněk Makovička, Miloš 
Petřík Tisk: Petr Dvořák – Tiskárna Grafická úprava: Zdeněk Makovička Příjem článků a inzerce: Veronika Duchoňová,  
tel.: +420 326 905 333, e-mail: veronika.duchonova@mestonovyknin.cz  Redakce si vyhrazuje právo dělat jazykové, tex-
tové a technické korektury, krátit příspěvky, případně neuveřejnit články, které obsahují vulgarity. Za obsah článků, letáků 
a inzerátů zodpovídají jejich autoři. Uzávěrka příštího čísla je 25. 2. 2025 ve 12.00 h.
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CHOTILSKÝ ZPRAVODAJ
CHOTILSKO | CHOLÍN-BOUBOVNY | HNĚVŠÍN | KNIHY | KOBYLNÍKY | KŘENIČNÁ LIPÍ | MOKRSKO | 

PROSTŘEDNÍ LHOTA | SEJCKÁ LHOTA | SMILOVICE | ZÁBORNÁ LHOTA | ŽIVOHOŠŤ

MĚSÍČNÍK/LEDEN VÝTISK ZDARMA

Na pozvání obce Chotilsko a SDH Prostřední Lhota jsme se v posledním dni roku 2024 již tradičně sešli pod rozhlednou Veselý 
vrch. Sousedé a přátelé si navzájem popřáli všechno nejlepší a hodně zdraví v roce 2025. Placka ani svařák nemohly chybět.
Tak zase za rok na viděnou! 
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ZPRÁVY Z OBCE 
ZPRÁVA ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO  
13. 1. 2025

Úplný zápis ze zasedání zajišťující ochranu osobních údajů je 
zveřejněn na úřední desce, na vývěskách místních částí a na 
internetových stránkách obce www.chotilsko.cz.
 
Hlasování o návrzích (Záznam hlasování k návrhu 
usnesení: pro/proti/zdržel se hlasování)

I. Projednání rozpočtového opatření 1/2025
ZO projednalo rozpočtové opatření č. 1 k rozpočtu obce na 
rok 2025. Celkové příjmy se snížily v pol. 4112 Neinvestiční 
přijaté dotace ze SR v rámci dotačního vztahu; výdaje zůstaly 
nezměněny. 
Usnesení č. 1/25: ZO schvaluje rozpočtové opatření  
č. 1/25 podle předložené tabulky. Celková výše příjmů 
je 20 717,2 tis. Kč (zvýšeno o 1,2 tis. Kč) a celková výše 
výdajů je 31 603,0 tis. Kč (nezměněno).   
(Hlasování: 8/0/0)

II. Usnesení 
ZO projednalo vyúčtování neinvestičních nákladů MŠ Kor-
kyně v roce 2024/2025. Dle předloženého vyúčtování platí 
obec Chotilsko za 10 umístěných dětí v MŠ Korkyně náklady 
ve výši 74 850 Kč.    
Usnesení č. 2/25: ZO schvaluje vyúčtování neinvestič-
ních nákladů MŠ Korkyně v předloženém znění a po-
věřuje starostu podpisem dohody o úhradě neinves-
tičních nákladů.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrhy nájemních smluv k bytu č. 001 a bytu 
č. 002, oba Prostřední Lhota čp. 22. Jde o prodloužení ná-
jemních smluv se současnými nájemci na dobu určitou od  
1. 2. 2025 do 31. 1. 2026. 
Usnesení č. 3/25: ZO schvaluje nájemní smlouvy  
k bytu č. 001 a bytu č. 002, oba Prostřední Lhota čp. 22,  
v předloženém znění a pověřuje starostu obce jejich 
podpisem.
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo nabídku na přijetí daru na nákup části tom-
boly obecního plesu od společnosti SATHEA VISION s. r. o. 
     

Usnesení č. 4/25: ZO schvaluje přijetí daru od společ-
nosti SATHEA VISION s. r. o. ve výši 15 000 Kč do svého 
rozpočtu a pověřuje starostu obce podepsáním daro-
vací smlouvy.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost o souhlas vlastníka objektu s umís-
těním sídla spolku Osada Kobylníky, na adrese Chotilsko 7,  
PSČ 262 03.
Usnesení č. 5/25: ZO schvaluje umístění sídla spolku 
Osada Kobylníky na adresu Chotilsko 7, PSČ 262 03.   
(Hlasování: 6/0/2)

ZO projednalo žádost TJ PROSTŘEDNÍ LHOTA, z. s. o poskyt-
nutí finančního příspěvku na provoz TJ pro rok 2025.    
Usnesení č. 6/25: ZO schvaluje poskytnutí finančního 
příspěvku TJ PROSTŘEDNÍ LHOTA, z. s. ve výši 60 000 
Kč a pověřuje starostu obce k podpisu veřejnoprávní 
smlouvy.
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost ing. V. N., Praha, o souhlas s umístěním 
plovoucího zařízení (molo) k. ú. Křeničná, parc. č. 781, ř.km. 
100,6, lokalita zátoka Stará Živohošť – U mostu.
Usnesení č. 7/25: ZO neschvaluje umístění plovoucího 
zařízení (molo) k. ú. Křeničná, parc. č. 781, ř.km 100,6, 
lokalita Stará Živohošť - U mostu.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo návrh smlouvy o provedení díla – autorský 
dozor projektanta mezi obcí Chotilsko a UREŠ vhprojekt  
s. r. o. na stavbu »Vodovod Záborná Lhota«. Nabídková cena 
za provedení autorského dozoru je 35 090 Kč (včetně DPH).   
Usnesení č. 8/25: ZO schvaluje smlouvu o provedení 
autorského dozoru na stavbě »Vodovod Záborná Lho-
ta« v předloženém znění a pověřuje starostu obce je-
jím podpisem.
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh kupní smlouvy č. 1/2025 mezi obcí Cho-
tilsko a panem M. F., Praha 4 na prodej pozemků parc. č. 12/2  
a parc. č. 12/3, oba k. ú. Chotilsko (ve vlastnictví obce Cho-
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tilsko) za cenu 200 Kč za 1 m2 celková cena za pozemky je 
24 400 Kč.    
Usnesení č. 9/25: ZO schvaluje kupní smlouvu 1/2025 
mezi obcí Chotilsko a panem M. F., Praha 4 v předlo-
ženém znění a pověřuje starostu obce jejím podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost p. J. F., Křeničná o odprodej obecního 
pozemku parc. č. 788, k. ú. Křeničná.    
Usnesení č. 10/25: ZO schvaluje vyhlášení záměru  
o prodej pozemku parc. č. 788, k. ú. Křeničná za 200 Kč 
za 1 m2 a případné veškeré další náklady hradí zájem-
ce o koupi pozemku. Jelikož jde o pozemek, kde bylo 
v rámci komplexních pozemkových úprav zjištěno, že 
žadatel o koupi měl dlouhodobě pozemek přeplocený 
a v užívání, byla stanovena minimální cena za prodej 
200 Kč za 1 m2 (místo obvyklé minimální ceny 500 Kč 
za 1 m2).   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost paní S. R., Prostřední Lhota o odprodej 
části obecního pozemku parc. č. 1371, k. ú. Prostřední Lhota.    
Usnesení č. 11/25: ZO schvaluje vyhlášení záměru  
o prodej části pozemku parc. č. 1371, k. ú. Prostřední 
Lhota za 200 Kč za 1 m2 a případné veškeré další ná-
klady hradí zájemce o koupi pozemku. Jelikož se jedná  
o pozemek, kde bylo v rámci komplexních pozemko-
vých úprav zjištěno, že žadatel o koupi měl dlouho-
době pozemek přeplocený a v užívání, byla stanovena 
minimální cena za prodej 200 Kč za 1 m2 (místo obvyklé 
minimální ceny 500 Kč za 1 m2).   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh Dodatku č. 1, ke smlouvě o dílo »Vý-
stavba vodovodu Záborná Lhota«. Dle tohoto návrhu je 
posunuto předání (převzetí) staveniště na den 31. 3. 2025,  
a to z důvodu nesouhlasu vlastníka komunikace s provádě-
ním zemních prací z důvodu zimní údržby.

Usnesení č. 12/25: ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlou-
vě o dílo »Stavba vodovodu Záborná Lhota«, kterým je 
posunut termín předání (převzetí) staveniště na den 
31. 3. 2025 a pověřuje starostu obce jeho podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh nájemní smlouvy mezi obcí Chotilsko  
a paní R. M., Sejcká Lhota na pronájem pozemku parc. 
č. 170 a části pozemku parc. č. 173/1, oba k. ú. Sejcká 
Lhota. 
Usnesení č. 13/25: ZO schvaluje nájemní smlouvu na 
pronájem pozemku parc. č. 170 a části pozemku parc. 
č. 173/1, oba k. ú. Sejcká Lhota a pověřuje starostu 
obce jejím podpisem.   
(Hlasováno: 8/0/0)

ZO projednalo návrh Dohody o narovnání mezi obcí Chotil-
sko a pí R. M., Sejcká Lhota, týkající se pronájmu pozemků 
parc. č. 168 a parc. č. 170, oba k. ú. Sejcká Lhota. 
Usnesení č. 14/25: ZO schvaluje Dohodu o narovnání 
týkající se pozemků parc. č. 168 a parc. č. 170, oba k. ú. 
Sejcká Lhota a pověřuje starostu obce jejím podpisem.
(Hlasováno: 8/0/0)

ZO projednalo návrh na zpětvzetí žaloby podané u Okresní-
ho soudu v Příbrami, ke sp. zn. 14 C 118/2024. 
Usnesení č. 15/25: ZO schvaluje zpětvzetí žaloby po-
dané u Okresního soudu v Příbrami, ke sp. zn. 14 C 
118/2024.   
(Hlasováno: 8/0/0)

ZO projednalo návrh Dohody o členství v Jednotce sboru 
dobrovolných hasičů obce Chotilsko.    
ZO odkládá projednání Dohody o členství v Jednotce 
sboru dobrovolných hasičů obce Chotilsko do příštího 
zasedání, aby se zastupitelé s tímto návrhem mohli 
podrobněji seznámit.   
(Nehlasováno)

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE
VÝVOZ ODPADNÍCH JÍMEK

Upozorňujeme všechny občany, že dle § 38 odst. 8 zákona 
č. 254/2001 Sb., Zákon o vodách a o změně některých 
zákonů (vodní zákon), ve znění pozdějších předpisů, má 
ten, kdo akumuluje odpadní vody v bezodtokové jímce, 
povinnost zajišťovat jejich zneškodňování odvozem na 
čistírnu odpadních vod a na výzvu vodoprávního úřadu 

nebo České inspekce životního prostředí předložit doklady 
o odvozu odpadních vod za období posledních dvou ka-
lendářních let. 
Jelikož se v poslední době vyskytly častější stížnosti obča-
nů na vypouštění bezodtokových jímek např. do dešťové 
kanalizace a různých trativodů nebo na odčerpávání od-
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padních vod z jímek do volné přírody, žádáme všechny 
důrazně, aby si od vývozu bezodtokové jímky schovávali 
doklady o vývozu po dobu stanovenou výše uvedeným zá-

konem. Předejdete tak možným postihům ze strany kont-
rolního úřadu. 

Hynek Hypr, tajemník

ROZPOČET OBCE NA ROK 2025

Na posledním prosincovém zasedání v roce 2024 byl za-
stupitelstvem obce schválen rozpočet obce na rok 2025. 
Celkové plánované příjmy obce by v roce 2025 měly činit  
20 716 000 Kč a oproti tomu by celkové plánované výdaje 
měly být 31 603 000 Kč. Schodek rozpočtu je v celkové výši 
pokryt přebytkem z minulých let. 
Co se za takovým schodkem v rozpočtu skrývá? Především 
jde o dvě velké investiční akce: výstavba nového vodovodu  
v Záborné Lhotě a rekonstrukce a odbahnění hořejšího rybníka  
v Záborné Lhotě. Podle výkazu výměr se náklady na výstavbu no-
vého vodovodu s přípojkami vyšplhají do částky 19 725 107 Kč  
a náklady na odbahnění a rekonstrukci rybníka na 4 068 105 Kč.  
Na výstavbu vodovodu v Záborné Lhotě byla od Státního fondu 
životního prostředí získána dotace ve výši 10 120 276 Kč a na 

rekonstrukci rybníka je požádáno o dotaci z prostředků Minis-
terstva financí (celková výše ještě není známa). 
Dále jsou výdaje tvořeny financováním akcí, které byly za-
hájeny v minulých letech a v tomto roce budou dokončeny 
(oprava veřejného osvětlení v Sejcké Lhotě, oprava fasády na 
budově muzea v Chotilsku atd.), zahájením nových akcí (jako 
např. výstavba chodníku v Chotilsku, rekonstrukce objektu bý-
valé hospody v Prostřední Lhotě, atd.), běžné opravy a údržby 
obecního majetku a běžné výdaje na provoz a chod obce.  
Závěrem je třeba říci, že plánovaných akcí je opravdu mno-
ho (větších i menších), a ne všechny se podaří v tomto roce 
uskutečnit. Žádáme tedy občany o trpělivost, neboť akce, 
které se neuskuteční v letošním roce, budou realizovány  
v letech příštích.                                 Hynek Hypr, tajemník

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY V OBCÍCH

V březnu budou v některých místních částech připraveny velkoobjemové kontejnery k »jarnímu úklidu« domácností, sklepů 
a jiných prostor. Kontejnery budou umístěny v těchto místních částech a termínech:
Sobota 15. 3., od 8.00 do 12.00 hod.
 • Chotilsko – parkoviště na návsi 
 • Křeničná – u hasičské zbrojnice
Sobota 22. 3., od 8.00 do 12.00 hod.
 • Prostřední Lhota – před bývalou hospodou na návsi 
 • Sejcká Lhota – u hasičské zbrojnice
 • Záborná Lhota – před hasičskou zbrojnicí na návsi 
Upozorňujeme občany, že kontejnery nejsou určeny k odkládání nebezpečného odpadu (termíny jeho svozu budou uveřejně-
ny v některém z příštích zpravodajů a budou umístěny ve vývěskách v jednotlivých částech obce). 
Po celou dobu, kdy bude kontejner v jednotlivé místní části přistaven, bude na odkládání odpadu dohlížet odpovědná osoba, 
která bude mít pokyny, co do kontejneru patří a co ne. Dbejte prosím na dodržování jejich pokynů – v případě, že bude na 
skládce zjištěn odpad, který do kontejneru nepatří, bude likvidace odpadu vyfakturována právě této odpovědné osobě. 
Pokud dojde k naplnění kontejneru před termínem ukončení akce (12.00 hod.), bude kontejner odvezen a již se na místo nevrací. 

Hynek Hypr, tajemník

NEZAPOMEŇTE – VÝDEJ ZNÁMEK NA POPELNICE PRO ROK 2025

Obecní úřad Chotilsko bude vydávat (nebo prodávat) známky na popelnice po uhrazení poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství, a to v termínu od 6. ledna 2025 po zbytek roku 2025. Ceník známek pro rok 2025 je následující: 
• popelnice 110 l – vývoz 1x za 14 dnů (po celý rok) 2.030 Kč
• 1x za měsíc (po celý rok) 940 Kč
• pytle s logem DOKAS o velikosti 110 l – 120 Kč. 
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18. ROČNÍK VÝŠLAPU NA ROZHLEDNU VESELÝ VRCH

SPORT

Každý rok se konají v Prostřední Lhotě dva fotbalové tur-
naje »O pohár starosty obce«. První se koná hned začát-
kem roku, druhý potom v průběhu prázdnin. Letos se zimní 

11. ROČNÍK FOTBALOVÉHO TURNAJE »O POHÁR STAROSTY 
OBCE« – NOVOROČNÍ ČÁST 

fotbalový turnaj konal již po čtvrté a ukazuje se, že i přes 
zimní počasí začíná dosahovat oblíbenosti »svého letního 
kolegy«. 
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Musím říct, že když jsem viděl páteční opravdu zimní počasí, 
kdy kromě sněhového poprašku a celodenního mrazu foukal 
ostrý ledový vítr, byl jsem velice skeptický k tomu, zda se 
nám podaří turnaj uskutečnit. Při přihlašování jednotlivých 
hráčů jsem byl ale mile překvapen zájmem nejenom z řad 
dospělých, ale i z řad dětí, kde byla letos účast opravdu znač-
ná. Nakonec jsme dokázali nalosovat 4 mužstva dětí (po pěti 
hráčích) a 4 mužstva dospělých (po čtyřech hráčích) – a to 
ještě někteří zájemci o účast přišli až v průběhu rozehraných 
zápasů a zbyla na ně »pouze« role fanoušků. 
Hrálo se na umělém povrchu, systémem každý s každým, 
hrací doba byla 17 minut. Ve skupině dětí, která se skládala 
z kategorií – starší přípravka, mladší a starší žáci, se hrálo 
v počtu 4+1 s možností hokejového střídání hráčů během 
utkání. Po lítých bojích nakonec zvítězilo mužstvo ve složení: 
Tomáš Barták, Matyáš Špaček, Max Haniš (který se také stal 
nejlepším střelcem v této kategorii), Filip Caska a Adam Zajíc.

Ve skupině dospělých, která se skládala z hráčů A mužstva, 
B mužstva, trenérů, rodičů a fanoušků fotbalu, se hrálo v po-
čtu 4+0, bez střídání. Ani v této skupině se nikdo ze zúčast-
něných nechtěl nechat zahanbit a všichni podali výkony na 
samé hranici svých možností. Nakonec v této skupině zvítězil 
oranžový tým ve složení: Erik Haniš, Mikuláš Hrubý, Radek 
Voršilka a Jiří Formánek.       

Nakonec bych chtěl poděkovat všem dobrovolníkům, kteří 
se svou pomocí podíleli na hladkém a bezproblémovém cho-
du turnaje, všem hráčům za přístup k jednotlivým zápasům, 
všem divákům za skvělou kulisu při většině zápasů, a hlavně 
všem sponzorům, kteří věnovali občerstvení a jednotlivé ceny 
do turnaje.     
A závěr? Opět se potvrdilo, že pokud se sejde parta »nadšen-
ců« zapálených pro dobrou věc, vzejde z toho super strávená 
lednová sobota – plná pohybu a dobré nálady. A o to tady 
především šlo.  
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HASIČI INFORMUJÍ

Rok 2024 je za námi, a tak je opět čas na tradiční bilancování. 
V sobotu 11. ledna 2025 se konala v prostorách chotilského 
Muzea staré Vltavy a Muzea balónového létání tradiční Vý-
roční valná hromada SDH Chotilsko. Rok 2024 znovu pře-
pisoval veškeré rekordy výjezdové jednotky obce Chotilska  
a stal se tak rokem s nejvyšším počtem výjezdů v celkové his-
torii JSDH obce Chotilsko. Pojďme však hezky popořádku…
Po úvodním přivítání přítomných členů sboru a hostů nejen  
z řad zastupitelstva, ale i z řad okolních sborů a zastupitel-
stev (SDH Čím, SDH Nové Dvory, SDH Krámy, HZS Praha  
a 24. okrsku OSH Příbram), se úvodního slova ujal staros-
ta SDH Chotilsko Jiří Petřina, který se nejdříve vrátil krátce 
k roku 2024 a následně zhodnotil uplynulý rok z hlediska 
všech akcí a brigád, kterých se členové SDH zúčastnili a kte-
ré členové zvládli organizovat. Namátkou jmenujme: tradiční 
úklid krajnic a skládek – velikonoční výšlap Mrskni sebou na 
Besednou (30. března 2024), Ukliďme svět, ukliďme Česko 
(6. duben 2024), Čištění a úklid pomníků (jaro 2024), spoluo-
rganizace nejznámějšího štafetového závodu v ČR – Vltava 
Runu (květen 2024), spoluorganizace Dětského dne a orga-
nizace Chotilského posvícení a spousty dalších. Již teď vím, že 
většina těchto akcí se bude konat i v letošním roce, kdy vás  
o jejich přesných termínech budu vždy předem informovat na 
těchto stránkách. 
Po starostovi sboru se ujal slova velitel sboru, Vít Šiška, který 
podrobně zhodnotil zásahovou (výjezdovou) činnost sboru  
v roce 2024. Minulý rok se bohužel zapsal k rokům 1997, 
2002 a 2013, kdy podzimní počasí přineslo spolu se silným 

CO NOVÉHO U HASIČŮ V CHOTILSKU

větrem do našich končin opět i povodně. A naše jednotka 
tak byla se svojí technikou nasazena nejdále ve své historii  
– v okrese Jeseník (Kobylá nad Vidnávkou). Dále pak seznámil 
přítomné s jednotlivými školeními, kterých se členové výjez-
dové jednotky účastnili, například pravidelné školení velitelů 
jednotek a družstev, preventistů atd. 
Následovala volba delegátů SDH na VVH 24. okrsku, která se 
tentokrát uskuteční dne 8. února 2025 od 18.00 h. v prosto-
rách Obecního úřadu Nové Dvory, po které proběhlo slavnost-
ní předání pamětních listů členům SDH a dárkových balíčků 
jubilantům – Lubomíru Doubravovi a Jaroslavu Beranovi.
Jako další se ujali slova Martin Brodský a Martin Lukavský, kteří 
ještě blíže zhodnotili jednotlivé akce/brigády, ale i jednotlivé 
výjezdy (zejména pak několikadenní zásah v okrese Jeseník), 
nové materiálové vybavení a nastínili výhled na rok 2025. 
Tradičně se blíže zastavím u výjezdové činnosti jednotky  
v roce 2024, a to opět díky podrobně zpracované a prezen-
tované statistice:
• jednotka v roce 2024 vyjížděla k 54 zásahům (nárůst oproti 
roku 2023 o 32 %)
• 27 % výjezdů bylo k požárům (v roce 2023 činil podíl po-
žárů 17 %), nejčastější příčinou výjezdu pak byla technická 
pomoc (typicky pád stromu)
• průměrná doba výjezdu byla v necelé 7. minutě (stejné jako 
v roce 2023)
• průměrný počet členů na výjezdu byl 4,15  
• nejvíce výjezdů se uskutečnilo v září (14 výjezdů)
• jednotka zasahovala v 44 % případů mimo katastr obce 
ChotilskoVybraní členové SDH získali pamětní listy

Jubilanti převzali dárkové balíčky
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• nejvzdálenější zásah se uskutečnil v rámci katastru obce 
Kobylá nad Vidnávkou
• nejdelší výjezd trval 720 minut
• celkem jednotka strávila 431 hodin na jednotlivých výjez-
dech.
Rovněž v minulém roce jsme úspěšně pro obec Chotilsko 
získali Krajskou dotaci na zvýšení akceschopnosti jednotky, 
tentokrát ve výši 100 000 Kč (se spoluúčastí obce 26 226Kč). 
Z této dotace bylo pořízeno:
• dvě přilby Draeger HPS 7000 + štítek
• čtyři zásahové obleky FireFalcon – CLASSIC
• dvě přilby Draeger HPS 3500, včetně brýlí
• čtyři zásahové hadice B75
• transportní nosítka SPENCER SHELL TWIN.
Dále jsme pak pro obec Chotilsko získali neinvestiční dotaci 
z rozpočtu GŘ HZS (dotace za výjezdovou činnost a účast na 
školeních) ve výši 29 457 Kč. Z této částky pak byla mimo jiné 
doplacena spoluúčast obce na výše uvedené krajské dotaci, 
část nákladů za PHM atd. 
Poté se ujal slova starosta 24. okrsku Karel Vild, který členům 
sboru poděkoval za jejich činnost v roce 2024. 
Následně se ujal slova starosta obce Chotilsko Stanislav Hr-
bek, který přítomným členům taktéž poděkoval za jejich čin-
nost v roce 2024 a představil v návaznosti na odmítnutou 
dotaci na výstavbu nové hasičské zbrojnice pro výjezdovou 
jednotku možnost rekonstrukce a využití Muzea balónového 

létání pro vytvoření jednotného zázemí pro výjezdovou jed-
notku. V této souvislosti lze říci, že členové jednotky jakouko-
liv snahu obce o vytvoření důstojného zázemí pro výjezdovou 
činnost velmi vítají (jak ostatně zaznělo i při samotné schůzi). 
Díky podpoře a pouze ve spolupráci s obcí tak může naše vý-
jezdová jednotka držet krok ve vybavení s ostatními jednot-
kami a pomáhat tak šířit dobré jméno obce všude tam, kde 
zasahuje – jak jsem psal o pár řádek výše, letos až v okrese 
Jeseník, potažmo pak i v rámci vedení Středočeského kraje.

7. 12. 2024 v 1.42 h. vyjížděla naše jednotka na silnici 102 
mezi obce Korkyně a Nový Knín ke spadlému stromu na 
vozovku. Po příjezdu na místo události jednotka zastavila 
provoz na komunikaci a poté odřízla nakloněný strom nad 
vozovkou, tento následně rozřezala na menší části a odkli-
dila z vozovky. Po jejím očištění byl opět obnoven provoz na 
komunikaci. Poté se jednotka vrátila zpět na základnu.
3. 1. 2025 ve 12.50 h. vyjížděla naše jednotka do Lipí ke 
spadlému stromu na vozovku. Po příjezdu na místo události 
jednotka odstranila strom z vozovky. Během likvidace ostatní 
členové řídili dopravu na komunikaci. Po uklizení vozovky se 
jednotka vrátila na základnu.
Závěrem mi dovolte poděkovat všem členům, ale i nečlenům 
sboru za jejich obětavost a ochotu pomáhat především na 
úkor svého volného času. 

Martin Brodský, člen výjezdové jednotky obce Chotilsko

POZNÁMKA REDAKCE
Do tohoto čísla zpravodaje přispěli fotodokumentací Alena Stýblová, Lenka Charouzková, Hynek Hypr a Martin Brodský.
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Obec Chotilsko 
a Vojtěch Pavelčík 
si Vás dovolují zvát na 

 

Výlet k Vltavě 
do Svatojánských proudů 
 
 
Přednáška s promítáním připravená u příležitosti vydání nové obrazové 
publikace autora Vojtěcha Pavelčíka. Publikace o zaniklé povltavské krajině 
odpradávna obávané vltavskými plavci a později milované romantiky, trampy 
i mnoha Pražany jako oblíbené výletní místo. 
 

Sobota 15. února 2025 od 16:00 hodin 
 

Infocentrum Chotilsko 
 
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ / BEZBARIÉROVÝ PŘÍSTUP 
 
KNIHA bude na místě k dispozici k prohlédnutí i ke koupi. 

 
 

www.chotilsko.info  /   www.svatojanske-proudy-kniha.cz  /  www.stara-vltava.cz 
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MOKROVRATSKÝ ZPRAVODAJ
MOKROVRATY | POUŠTĚ 

MĚSÍČNÍK/LEDEN VÝTISK ZDARMA

OHLÉDNUTÍ ZA LOŇSKÝM ROKEM

Vážení občané,

jsme na začátku roku 2025, v období, kdy hodnotíme, co se nám podařilo zrealizovat v roce 2024. Naším cílem bylo nejen 
zajištění každodenního chodu obce, ale také rozvoj, který zlepší kvalitu života nás všech. 

Velkou pozornost v loňském roce jsme věnovali naší škole, která je významnou institucí obce. Byla přestavěna školní kuchy-
ně včetně nové elektroinstalace, rozvodů vody a odpadů, vzduchotechniky, keramických obkladů, podlah a hlavně nainsta-
lováno zcela nové moderní gastro vybavení, což výrazně zlepšilo hygienické i pracovní podmínky. Dále zde byly zrekonstru-
ovány chlapecké toalety včetně nového topení a dveří. U školy byl vybudován nový chodník a betonové stání na kola žáků. 

I v loňském roce postupovaly práce na výměně litinového vodovodního řadu, a to v západní části Mokrovrat.
V této části obce bylo také vyměněno kabelové vedení veřejného osvětlení, které bylo částečně rozšířeno. 
V prostorách kabin na hřišti byly vyměněny další dveře, některé radiátory, opraveny podlahy, natřeno dřevěné obložení  

a zábradlí, vyvložkován komín. 
Také pokračovaly opravy v obecní restauraci, a to elektroinstalační práce, oprava WC a sprchového koutu. Značnou investicí 

byl nový kotel na tuhá paliva, včetně vyfrézování a vyvložkování komínu. 
V roce 2024 byly opraveny i některé komunikace v obci, a to pod bytovkami, k lesní školce, ve Vilách a v západní části 

Mokrovrat. 
V Pouštích bylo nově realizováno dopravní značení a ke konci roku bylo vybudováno nové kontejnerové stání. 
Ve vodárně byla rozšířena technologie na úpravu vody, což zlepšilo její kvalitu. Podařilo se nám odkoupit poslední soukro-

mý pozemek okolo jedné z obecních studen. 
Byl zakoupen užitkový vůz pro potřeby obce. 
Ke konci roku bylo započato s odbahňováním rybníku Kaláťák, které pokračuje ještě v tomto zimním období roku letošní-

ho. 
I v roce 2024 jsme se věnovali podpoře komunitního života, např. Dětský den, Drakiáda, Dýňování, Vítání občánků a také 

zájezd pro seniory. 
Spustili jsme nové webové stránky obce, které zlepšují přístup k informacím pro občany, např. služba Smart Info (SMS) 

nebo aplikace »V obraze«.
Rok 2024 byl plný práce a pozitivních změn. Věřím, že díky vzájemné spolupráci a úctě bude naše obec i nadále místem, 

kde se nám všem dobře žije. 
Stanislava Ecklová

starostka obce

ZPRÁVY Z OBCE
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Návrh usnesení č. 1-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty určuje zapisovatelem p. Pav-
línu Hejrovou a jako ověřovatele p. Pavlu Bílkovou a p. Karla 
Kaláta.
Výsledek hlasování: 
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 1-20/2025 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje program jednání 
zastupitelstva obce dne 22. 1. 2025 takto:              
1) Smlouva o spolupráci při digitalizaci dopravní a technické 
infrastruktury
2) Obecně závazná vyhláška, kterou se mění OZV č. 7/2024
3) Žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu obce na rok 2025
4) Rozpočtové opatření č. 1/2025
5) Různé
 Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 2-20/2025 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 3-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o spolu-
práci při digitalizaci dopravní a technické infrastruktury ve 
veřejném vlastnictví pro účely Digitální technické mapy Stře-
dočeského kraje a o následném užití, aktualizaci a správě dat 
mezi Středočeským krajem, Zborovská 11, 150 21 Praha 5  
a obcí Mokrovraty. 
Výsledek hlasování:  
Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3-20/2025 bylo schváleno.

USNESENÍ ZE ZÁPISU Č. 20/2025 ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE MOKROVRATY KONANÉHO DNE 22. 1. 2025

Návrh usnesení č. 4-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje změnovou Obecně 
závaznou vyhlášku, kterou se mění Obecně závazná vyhláška 
č. 7/2024 o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství ze dne 27. 11. 2024.

Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 4-20/2025 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 5-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Veřejnopráv-
ní smlouvu mezi obcí Mokrovraty a Nohejbalovým klubem 
Mokrovraty, z.s. o poskytnutí dotace ve výši 85 000 Kč na 
sportovní a organizační činnost v roce 2025.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 5-20/2025 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 6-20/2025
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Rozpočtové opat-
ření č. 1/2025, kterým se navyšují příjmy na položce 4112 
(Neinvest. přijaté transfery) o 4900 Kč a výdaje na § 6171 
(Činnost místní správy) o 4900 Kč. Ostatní závazné ukazatele 
rozpočtu nejsou změněny.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 6-20/2025 bylo schváleno.

Stanislava Ecklová
 starostka obce

PODĚKOVÁNÍ

Opětovně děkuji Sboru dobrovolných hasičů Mokrovraty-Pouště za odčerpání vody z rybníku Kalaťák před pokračováním 
jeho odbahnění.
 
Děkuji společnosti Zdeněk Kulda s. r. o. za pomoc při vykládce odpadových nádob z kamionu.  

Stanislava Ecklová
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AKTUALITY Z NAŠÍ ŠKOLY – ÚNOR 2025 

Vážení spoluobčané,
po vánočních prázdninách jsme se sešli plni dojmů z Vánoc, 
ale hned jsme se pustili do učení, protože pololetní vysvěd-
čení se blížilo. Sněhu jsme si moc neužili, tak jsme si tako-
vou náhradní zimu připomněli ve středu 15. ledna »Bílým 
dnem«. Děti z MŠ i ZŠ (až na několik výjimek) i jejich učitelky 
a provozní zaměstnanci přišli v bílém oblečení. Je prima, že 
i pouhá bílá barva může znamenat tolik zábavy a pestrých 
činností! Děti protáhly nejen svá těla, procvičily si také po-
střeh i paměť. Jako odměnu si školkáčci odnesli domů čelen-
ku se sněhovou vločkou, bílý balónek i něco sladkého na zub. 
Tento den jsme si společně užili a budeme se těšit na další. 
Věříme, že si zase někdy příště nějakou barvičku na zpestření 
všedních dní vybereme.
Po loňské zkušenosti při lyžování na Monínci jsme se letos 
29. ledna ráno opět vypravili na stejné místo na jednodenní 
výcvik s instruktory.
V rámci Šablon OP JAK I jsme pro rodiče připravili ve čtvrtek 

CO NÁS ČEKÁ

  3. 2. – Mobilní planetárium ve škole – projekce Čtyři roční období – ZŠ i MŠ
  4. 2. – Turnaj v pexesu – ŠD – od 13 hodin
18. 2. – Masopust  v Čechově stodole – ZŠ i MŠ
28. 2. – Lesní pedagogika – ZŠ – Předjaří v lese

16. ledna odpoledne odbornou přednášku Mgr. Jany Ko-
palové z oblasti klinické logopedie. Jen nás překvapila malá 
účast rodičů. Smyslem logopedické prevence je předcházení 
vadám v jejich celé šíři. O tom, že s tím souvisí i rozvoj jem-
né a hrubé motoriky, pracovní, hudební a výtvarné činnosti, 
zkušenosti z praxe, diskuse, to vše bylo součástí tohoto se-
tkání. Čtení z knížek, vyprávění příběhů, společné dialogy, 
procvičování sluchové paměti je velmi důležité a vše nena-
hradí poslech audiotechniky. Připomněli jsme rodičům i slova 
psychologa PhDr. Jana Svobody, který říká, že rodiče by ne-
měli vychovávat své dítě tak, že je výjimečné. Každý člověk je 
jedinečný, výjimečný může být jeho čin. 
Přejeme našim žákům do druhého pololetí hodně školních 
úspěchů, spokojenosti a radosti nejen ve škole, ale i při dal-
ších plánovaných akcích.  Možná, že nám únor přinese sníh, 
abychom si užili zimních radovánek

Kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty   

MÍSTNÍ POPLATEK ZA PSA NA ROK 2025

Místní poplatek za psa na rok 2025 je splatný do 28. 2. 2025: 
     

     1. pes     100 Kč;
     2. a každý další pes  200 Kč.

. 
Poplatky lze hradit bankovním převodem na účet obce č. 521703369/0800, přes platební portál na webu obce, případně 
hotově nebo kartou na pokladně obecního úřadu.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE



III. Městský

sobota 15.2. 2025
k tanci a poslechu bude hrát skupina 

WOCATIESBAND
bohatá tombola  občerstvení zajištěno

sokolovna nový knín / 19:30
vstupenky 200 Kč / předprodej na radnici


